
Protok6l nr XLll/18

przebiegu obrad Rady Miasta Wfocfawek

w dniu 17 kwietnia 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wfocfawek

Zielony Rynek 11113



W dniu 17 kwietnia 2018 roku o godzinie 9:00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przv ul.
Zielony Rynek 11l13 rozpoczqly siq obrady XLll sesji Rady Miasta Wloctawek Vll kadencji,
kt6rq zwolat i kt6rej przewodniczyl PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafaf Sobolewski.
Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski otworzyl obrady XLll sesji Rady Miasta
Wloclawek, witajQc Prezydenta M iasta - Pana Marka Wojtkowskiego, Zastqpc6w Prezydenta
Miasta, zaproszonych go6ci, radnego Sejmiku Pana Stanislawa Pawlaka, przedstawicieli
mieszka6c6w, medi6w, urzqdnik6w, przedstawicieli siu2b mundurowych oraz radnych
uczestn iczEcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafai Sobolewski
stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listA
obecnoici 21 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 1.7 kwietnia br. sq prawomocne.
Lista obecnoSci radnych z XLll sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokotu,
Lista os6b uczestniczEcych w XLll sesji Rady Miasta stanowi zatacznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XLI sesji Rady Miasta
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowat, ie radni wraz z

zawiadomieniami o obradach sesyjnych otrzymali porzqdek obrad. W zwiqzku z tym
Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do radnych z zapytaniem dotyczqcym propozycji
zmian do porzqdku obrad. Ponadto Przewodniczqcy poinformowaf, ie w zwiqzku z tym, ze

wptynqf wniosek dotyczqcy MBM, dotyczqcy zwolania sesji nadzwyczajnej, kt6ry zawiera
pewne blqdy. Niemniej jednak Pan Przewodniczqcy zloiyl wniosek o rozszerzenie porzqdku
obrad dzisiejszej sesji o ten wlaSnie punkt.
Wobec braku innych propozycji zmian porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta poddat
pod glosowanie wniosek w sprawie rozszerzenia porzqdku obrad XLll sesji Rady Miasta o
projekt uchwaly dotyczQcy MBM.
W wyniku glosowania przeprowadzon ego z udzialem 21 radnych, za wnioskiem
opowiedziato siq 9 radnych, przy braku glos6w przeciwnych oraz 12 gtosach wstrzymujqcych
sie.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek nie uzyskai wymaganej wiqkszo6ci.

Wobec powy2szego obrady XLll sesji Rady Miasta bqdq realizowane wedlug ustalonego
porzqdku.

Glos zabral radnv Andrzei Paiucki. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie Prezydencie,
nie wiem czy rozmyslnie, czy przet zbieg r6inych okoliczno(ci wpadli6my w najdfuiszy serial
wsp6lczesnej Europy, czyli MBM. Przepraszam za takq aluzjq do ciekawego ipatriotycznego
filmu natomiast tq kwestiq nale2aloby na najbliiszym posiedzeniu Rady Miasta rozstrzygnqi,
ale mam tutaj do Pana Prezydenta kilka moie nie uwag, ale propozycji do tego
przedsiqwziqcia. Ot62 jak Paistwo wiecie, nie pozbawiony wqtpliwo5ci popierafem caly czas
powstanie tego przedsiewziqcia, ale w dniu dzisiejszym sam mam wEtpliwo6ci czy to pqdzi
we wiaSciwym kierunku. Natomiast skqd siq to u mnie bierze, chcq to wyartykufowai po to,
aby na przyszlo(i miei w miarq wyczyszczone pole nie tylko dla mnie. Panie Prezydencie na



ostatnim posiedzeniu Komisji Bud2etu ta kwestia stawala iuzyskala pozytywnA opiniq, ale na

sesji Rady Miasta, ci kt6rzy glosowali za pozytywnq opiniq tylko oni byli za wprowadzeniem
do porzqdku obrad, a skqd siq to bierze. Ja odbylem szereg kuluarowych rozm6w na temat
przyczvn takich zachowai i swoich r6wniei. Natomiast kwestia jest taka, na Komis.ji Budietu
nie byio kompetentnej osoby z wyjqtkiem Prezesa sp6lki, kt6ra moglaby odpowiadai na
pytania. Ja jui potem przestalem pytai, bo reprezentujAca Pana, Pani Dyrektor Biura
Nadzoru i Przeksztatcefi m6wila o innej uchwale ni2 ta, kt6ra byla prezentowana, a wiqc
kompletnie kobieta nie wiedziala o czym m6wi. PytaliSmy Paniq Skarbnik, ale w punkcie
poprzednim czy jest to uwzglqdnione w dlugoletniej prognozie finansowej - nie. A wiemy, 2e

DPF delikatnie rzecz ujmujqc nielatwym do zrealizowania przed sigwziqciem. Na ile zmieniq
siq parametry i wskainiki po przyjqciu tej uchwaiy to jest kole.ina sprawa. Kolejna sprawa to
nie bylo nigdy jak m6wimy o tym, Pana ZastQpcy, kt6ry podobno odpowiada za ten projekt,
a wiqc nie mo2na mu zadai pytari jak steruje tym projektem w ramach swoich kompetencji.
I teraz kwestia nastepna, sq 162ne pytania dotyczace sposobu finansowania, obliczania
ryzyka finansowego przez bank, przez MBM w stosunku to tych, kt6rzy siQ zglaszajA. Z tego
co wiem nie bylo takiej analizy i nie dzi( chcq to roztrzEsad. Natomiast proponowalbym, aby
Pan Prezydent spowodowat,2eby odbylo siq posiedzenie robocze, nie musi to byi wielka z

tego zadyma, na kt6rym moglibySmy rozlo|yi to wszystko na czynniki pierwsze. Na pewno
bylaby sytuacja jaSniejsza, bardziej klarowna i rozstrzygneliby6my tq sprawe w taki czy inny
spos6b, a nie co sesja spotykali siQ z tym samym tematem, kt6rym siq obijamy, to do niczego
dobrego nie prowadzi. To jest taka moja sugestia w stosunku do Pana Prezydenta.
(wypowiedi doslowna).
Radnv Damian Chetminiak zwr6cii uwagq, ie jeszcze sq zgloszenia do zabrania glosu w
sprawie MBM.
Glos zabral Prezvdent Miasta Pan Marek Woitkowski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,
Szanowni Paistwo, jeSli Paristwo pozwolq to ustosunkuje siq do sl6w, kt6re powiedzial
przed chwilq Pan Prezydent Andrzej Palucki. Ja oczywi3cie calkowicie siq zgadzam i

rzeczywi5cie jest to bardzo dlugi serial, kt6ry toczymy w sprawie budownictwa
mieszkaniowego. Dlatego jeSli Padstwo pozwolq to na najbli'szej sesji, kt6ra zostanie
zwofana czy to w trybie nadzwyczajnym czy tei w trybie zwyczajnym bqde tei prosil,2eby
ten punkt wtqczyi do programu obrad sesji, 2ebySmy w spos6b odpowiedzialny na ten temat
porozmawiali. Tak jak powiedziatem ten projekt jest przygotowany od strony finansowej i

formalnej. Odpowiadajqc Panu Prezydentowi na pytania, my nie mo2emy w tej chwili
postulowai zmian w WPF do momentu, kiedy nie uzyskamy zgody Rady Miasta na tzw.
umowq wsparcia. Ale doskonale rozumiem wqtpliwo(ci ite2 jestem za tym, ieby
porozmawiai itei podpisujq siq pod tym,2eby rozwiai wszelkie Paristwa wqtpliwo6ci iaby
ten temat zako6czyi z korzydciq dla tych prawie 300 os6b, kt6re zlo2yly wnioski o przydzial
mieszkai w trybie przez nas proponowanym, czyli mieszkania na wynajem z doj6ciem do
wfasnoici. Taki wniosek na pewno przygotujemy i przygotujemy siq do merytorycznej
dyskusji, aby rozwiai wszelkie wEtpliwoici, przygotowujemy nawet tq propozycjQ umowy,
kt6rq mamy zaakceptowanq przez bank, 2eby Paristwo takie mieli na ten temat pefnq
wiedzq. (wypowiedi dostowna).



Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawii Radzie Miasta informacjq z dziatalno6ci
miasta w okresie miQdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od 27 marca 2018 roku do dnia 17
kwietnia 2018 roku iprzedstawia siq nastepujqco:
W zakresie dzialari Biura Zam6wieri Publicznych m.in.:
- zawarto 3 umowy dotyczqce udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in. umowQ na
oczyszczanie miasta w zakresie utrzymania czystoici iporzqdku na terenach z zieleniq w
ciqgach ulicznych w okresie letnim i zimowym oraz zimowe utrzymanie chodnik6w,
zamiatania mechanicznego ulic oraz opr62niania koszy ulicznych, pojemnik6w, transport i

utylizacja padlych zwierzqt. Umowa zostala zawarta 30 marca z konsorcjum firm: PGK

SANIKO z Wtoclawka i ,,UNlZOF" Przedsiqbiorstwo Wielobran2owe Zofia Woiniak z

Wloclawka, na kwotq prawie 650 tysiqcy ztotych brutto. W toku sq kolejne postepowania
m.in. na przebudowq ulicy Brzegowej, przebudowq ulicy Pustej i budowq miejsc
postojowych wzdiui ulicy Kujawskiej.
Wydziaf Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r6inym stopniem zaawansowania
realizacji. Ponadto wydzial na bie2qco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami
gwarancyjnymi, podejmuje dzialania zwiEzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane
w ramach zadai inwestycyjnych opracowania dokumentacji.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- na programy profilaktyki uniwersalnej skierowanych do uczni6w wloctawskich szk6l
przeznaczono kwotq prawie 40 tysiqcy zlotych. Na programy z zakresu wczesnej interwencji i

profilaktyki selektywnej adresowanych do dzieci, mlodzieiy irodzic6w przeznaczono kwotq
27 570,00 zlotych. Na programy rozwijajqce kompetencje wychowawcze rodzic6w i

wychowawc6w sprzyjajqce ksztaltowaniu postaw i zachowaf prozdrowotnych dzieci i

mlodzieiy, dotyczqce wczesnego rozpoznawania zagro2enia u2ywania 6rodk6w
odurzajqcych, substancji psychotropowych, 6rodk6w zastqpczych NSP oraz program6w
rozwijajqcych umiejetnoici w podejmowaniu interwencji profilaktycznej przeznaczono
kwotQ 14 746,0Q zt. Lqczna wysoko6t irodk6w publicznych planowanych na realizacjq zadari
w wyniku rozstrzygniQcia otwartego konkursu ofert to 81 600,00 zl.
W zakresie dziatalnoici Wydzialu Edukacji m.in.:
- 29 marca odbyta siq Vlll Edycja Konkursu Nastolatk6w ,,Oimiu Wspanialych". Oliwia
Szymaiska z Zespolu Szk6l Technicznych zostala w tym roku Najwspanialszq. 5 kwietnia
wziqla udziai w eliminacjach og6lnopolskich w Warszawie. Wyniki poznamy podczas
wyjazdu na XXIV Finat Gali 096lnopolskiej w dniach 8-10 czerwca, kt6ry w tym roku odbywa
siQ w Trzebiatowie. Cafa Osemka Laureat6w w ramach nagrody ma ufundowany wyjazd na
tq Gale.

Do zadad Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spolecznej w omawianym okresie
n ale2alo m.in.:
- udziai w uroczysto6ci z okazji Swiqta Wojsk In2ynieryjnych - Dnia sapera; zfoienie kwiat6w
na grobie Stanistawa Zagajewskiego w 10. rocznicq 6mierci rzeibiarza, zlo2enie kwiat6w pod
Tablicq Smolefskq w 8. rocznicq katastrofy a takie nab6r wniosk6w do nagr6d prezydenta

Miasta Wtoclawek za osiQgniQcia w dziedzinie tw6rczoici artystycznej, upowszechniania i

och rony ku ltury.
W zakresie dzialari Wvdzialu Rozwoiu m.in.:



- 28 marca w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko -
Pomorskiego na lata 201.4 - 2020, dzialanie 4.5 Ochrona przyrody zostala podpisana umowa
o dofinansowanie projektu pn. ,,Rewaloryzacja i ochrona 162norodnoici biologicznej

,,Ogrodu na Pompce" w zabytkowym Parku im. H. Sienkiewicza we Wfociawku". Przyznano

dofinansowanie w kwocie 2.576.7I2,75 zl. Catkowita warto6i projektu wynosi 3.031.426,07
zl.
- 29 marca w ramach ogtoszonego naboru przez Ministra Sportu iTurystyki do Programu

,,Sportowa Polska - program rozwoju lokalnej infrastruktury sportowej - GRUPA | - zadania
przyszkolne" zostat zloiony wniosek o dofinansowanie dla projektu pn.: "Przebudowa
obiekt6w sportowych na terenie Szkoly Podstawowej nr 23 we Wlocfawku w zakresie:
boisko do pilki rqcznej, strefa treningowa, boisko wielofunkcyjne: koszyk6wka isiatk6wka
oraz bieinia prosta". Wartoii calkowita inwestycji wynosi 1.329.183,7O zl., wysokoSi
dofinansowania 438.630.52 zl.

W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu i Turystyki informuje, 2e 27 marca w
Centrum Kultury Browar B odbyla siq uroczystoii wrqczenia nagr6d i wyr62nie6 prezydenta
miasta dla sportowc6w itrener6w za wyniki osiEgniete w rywalizacji sportowej w roku
ubiegfym. 76 sportowc6w otrzymato nagrody, 26 wyr62nienia, a wir6d trener6w 7

uhonorowano nagrodami, a 16 wyr62nieniami. Tytulem Mecenasa Wloclawskiego Sportu
nagrodzono kolejne firmy, kt6rych kandydatury zgtosili przedstawiciele wtoclawskich klub6w
sportowych. 6 kwietnia na stadionie OSiR we Wloclawku odbyf siq mecz eliminacji
Mistrzostw Swiata kobiet w pilce no2nej Polska - Albania, w przygotowaniach do organizacji
uczestniczvlo m.in. Biuro Sportu iTurystyki. Biuro uczestniczy r6wniei w przygotowaniach
do Mistrzostw Polski w Lekkoatletyce w kategorii junior6w do lat 20, kt6re odbqdE siq w
czerwcu 2018 r. we Wtoclawk-.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski poinformowal, 2e otwiera dyskusje nad
zagadnieniami dotyczAcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji miqdzy
sesyjnej.

W dvskusii udzial wzieli:
Gios zabraf Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski. ,,Ja jeszcze nawiqzujqc do
sprawy zwiqzanej z MBM chcialem powiedziei, 2e jest wiele propozycji, kt6re mo2na
wykorzystai Panie Prezydencie, bo Prawo iSprawiedliwoSi przedkiadalo wiele pomysi6w
dotyczqcych budownictwa mieszkaniowego, Pani Olga Krut-Horonziak ma swoje pomysly,
radni Niezaleini r6wniei, w zwiqzku z czym wydaje mi siq, ie to dobrze wr62y temu, aby tak
zmodyfikowai calq koncepcjq, aby mogla miei rqce i nogi. Natomiast je2eli chodzi i

informacjq z okresu miqdzysesyjnego ja mam pytanie do Pana Prezydenta zwiqzane z pracq
Rady Miasta Wloclawek a mianowicie na koniec marca przyjeliimy uchwalq, kt6ra m6wiia o
odebraniu moiliwoici zaciqgania wieloletnich zobowiazad itych wykraczajqcych poza rok
2018 przez Prezydenta Miasta Wiociawek. Natomiast ja do dnia dzisiejszego nie mam
2adnych projekt6w uchwai iteraz do czego zmierzam Panie Prezydencie, chcialem zapytaf,
dlaczego tak siQ dzieje, czy nie warto wykorzystai tego momentu, bo wlaiciwie ju2 niedlugo
okaie sig, ie od 3 tygodni wiadomo, ie tych pelnomocnictw nie ma, a projekt6w uchwal nie
ma. M6wi Pan o sesjach nadzwyczajnych, uwa2am, ie jest to chybiony pomyst, mo2emy
spokojnie procedowad normalnie tylko trzeba przygotowai projekty uchwal. W zwiqzku z

czym mam pytanie z czym to sie wiq2q, 2e nie ma tych projekt6w uchwal, bo tak naprawdg 3



tygodnie uwaiam, ie zostaly zmarnowane, chyba, 2e nie ma pilnych uchwal, bo ja tei tego
nie wiem. Natomiast je2eli sq to uwaiam, 2e warto szybko je przygotowywai, ja nawet
deklarowalem w rozmowie z zastepczyniami, ie mogli(my to jeszcze zrobii na dzisiejszej
sesji Rady Miasta Wloclawek itq deklaracjq caiy czas podtrzymujq, natomiast tak jak
powiedziaiem nie mamy nad czym pracowai". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrat radnv Krzvsztof Kukucki. ,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, moie ja nie
uslyszalem, ale wydaje mi siq,2e nie m6wil Pan o funkcjonowaniu transportu zbiorowego w
naszym mieScie, a jak pamietam, kiedy procedowali6my nad bud2etem, to Klub Radnych SLD

skladal wniosek o przeznaczenie dodatkowych (rodk6w na sfinansowanie wozokilometr6w,
na sfinansowanie tak naprawdq czqstotliwosci jazdy autobus6w MPK w naszym mieicie. Jak
wainy jest to problem i wa2ne zagadnienie uslyszal Pan wczoraj na spotkaniu z

mieszkafcami Zazamcza, na kt6rym ja r6wniei bylem obecny i kwestia MPK byta jednym z

wEtk6w, mieszkaicy m6wili jasno, ie czqstotliwoii kursowania jest wa2na i istotna.
WracajEc do sesji bud2etowej w6wczas zlo2yliSmy wniosek, ten wniosek p62niej
wycofaliSmy po Paiskiej obietnicy, 2e w marcu, kiedy bqdziemy mieli finansowo
podsumowany rck 2017, w6wczas ta korekta nastEpi i ten 1 mln. zl. trafi do MPK a tak
naprawdq trafi dla mieszkaic6w Wlocfawka, bo transport zbiorowy w naszym miejcie
wymaga wzmacniania i2eby funkcjonowaf prawidtowo tak jak sobie 2yczq mieszkaricy
Wtoctawka to muszE autobusy jeidzii czq(ciej. W zwiqzku z tym pvtanie czy podjql Pan
dziatania w tym zakresie, jeSli tak to kiedy bgdq efekty lub kiedy bqdzie zaproponowana
zmiana do budietu na rok 2018 wlaSnie w tym zakresie, gdzie ulegnie zwiqkszeniu kwota na
transport zbiorowy w naszym mieicie. ldruga sprawa nie mniej wa2na mo2e nawet bardziej,
jest z nami kolejnq sesjq mieszkaniec, kt6ry,iest osobi6cie sam zainteresowany budowq
nowych mieszka6 na wynajem w tym wypadku, my tak sobie rolujemy ten temat, uciekamy
od dyskusji, gdzieS sig pojawia, 2e mo2e jeden klub ma inny pomysl, drugi ma inny pomysf,
ale tak naprawdq przez to, 2e po raz kolejny nie znalazia sig wigkszo6i, kt6ra by zdecydowala
o wprowadzeniu do porzqdku obrad tej sesji punktu dotyczqcego MBM, my nie mo2emy
dyskutowad, tej dyskusji nie ma, bo nie ma tego punktu, a mydlq, ie ten temat trzeba jak
najszybciej rozwiqzai i liczq na to Panie Przewodniczqcy,2e udzieli Pan gtosu mieszkaicowi,
kt6ry zwracaf siq do Pana z takq proibq. Natomiast ieby rozmawiai o pomyslach to trzeba
miei mo2liwoii, a takiej mo2liwoici kolejnq sesjq nie mamy, dlatego po raz kolelny
przygotowaliSmy izlo2ymy za chwilq do Pana wniosek o zwolanie nadzwyczajnej sesji, w
kt6rej to o MBM bqdziemy mogli rozmawiai. W stosunku do wypowiedzi mojego
przedm6wcy nie wydaje mi siq, ieby byla bardziej kompetentna osoba od Prezesa sp6lki
MBM, jq po to wynajeliimy, 2eby przygotowaia to rozwiazanie i skoro byta obecna na
Komisji to r6wnie2 wydaje mi sig, ie jej obecno6i na nadzwyczajnej sesji Rady Miasta
wspaniale bqdzie sluiyi merytorycznej dyskusji, a efektem tej merytorycznej dyskusji bqdzie
rozwiEzanie problemu braku mieszkai w naszym miescie, dziqkujq". (wypowiedi dostowna).
Glos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Padstwo Prezydenci,
Szanowni Paistwo, ja mam takie dwie uwagi, prodbq do Pana Prezydenta, jak bqdzie
informowat o sprawach miqdzysesyjnych to chciatbym, 2eby informacje odnojnie
udzielonych zam6wieri, zlece6, byly cztery takie informacje kr6tkie, 2eby byf zakres zawartej
umowy, z kim zawarto umowq, jaka jest wartoji i termin realizacji. Te cztery rzeczy,
poniewa2 tak szybko Pan nie raz m6wi , ale te cztery rzeczy sE elementami, 2e potem w Blp
pozostaie rzeczy to mo2na, ale bym chcial te cztery eeczy, z kim zawarto umowQ, termin
realizacji tej umowy i wartoii za jaka kwotQ brutto zawarto umowe, 2eby pan prezydent



przy tej informacji, a potem ja w protokole po prostu bqdq widziaf jakie kwoty, bo nieraz tak
szybko nie zdq2q zanotowai, a mieszkadcy sie pytajQ jaka warto6i tej ulicy a ja m6wiq nie
wiem, a tak to bqdq te cztery elementy. NastQpna sprawa jest Pan Prezydent Najberg i do
niego mam pytanie, miesiqc temu w mediach i na portalach spolecznoSciowych informowaf
Pan, ie spotka siq Pan w najbli2szych dniach z NadleSnictwem w sprawie drogi do j.
Czarnego, informowal Pan mieszkaric6w, co Pan zamierza wynegocjowad, jak prowadzii
rozmowy, jak naprawii tq drogq, sezon siq rozpoczyna w zwiqzku z tym prosze o udzielenie
informacji czy doszlo do spotkania z Nadleinictwem i czy bqdzie ten remont drogi do j.
Czarnego. Znam r6wniei informacjq, ie Starosta siQ wypowiedziat na temat, ale to odrqbny
temat, na temat drogi, kt6ry od paru lat p16bujemy uregulowai, drogi do wqzla
autostradowego tj. do drogi nr 62, ale to odrqbnie wystqpiq i czekam na to spotkanie.
Natomiast tu mnie interesuje, czy odbylo siq spotkanie ico Pan wynegocjowal, dzigkujq
bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral radnv Jarostaw Hupalo. ,,Panie Przewodniczqcy ja chciaiem zwr6cii uwagq, na
pewien btqd formalny naszego dzisiejszego procedowania, poniewai Pan Przewodniczqcy
przedstawil porzqdek obrad, w kt6rym jest zapisane, 2e przyjmujemy protok6l z posiedzenia
Rady Miasta, a ten punkt nie byl procedowany. Poproszq, iebyimy do niego wr6cili i

przypominam Panu Przewodn iczEcemu, ie zwracalem siq na poprzedniej sesji z proibq o
uwzglqdnienie zapisu w tym protokole zlo2enia wniosku przez Pana C.Z mieszkarica
Wloctawka, pisemnego wniosku zgodnie ze Statutem o wystapienie i udzielenie mu glosu
podczas sesji Rady Miasta. JeSliten zapis jest w tym protokole to proszQ wyrainie zwr6cii na
to uwage i poddai go pod glosowanie Radzie Miasta, poniewa2 tak to procedujemy wedtug
porzqdku, kt6ry nie speinia wymagai przedstawionych przez Pana Przewodn iczqcego".
(wypowiedi dostowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,panie przewodniczqcy, Szanowni paistwo, panie

Prezydencie, Pan Prezydent jest zajqty, wiqc poczekam, Panie Prezydencie odwolujqc siq do
informacji, kt6rq Pan zioiyi chciaiabym, ieby Pan odpowiedziaf na pytanie czym naprawdq
we Wloclawku bqdzie zajmowala siq sp6fka komunalna,,saniko", poniewa2 jest to kolejny
punkt o kt6rym Pan m6wit, a mianowicie zlecanie nie tylko firmom zewnqtrznym, ale
r6wnie2 powstala specjalna sp6tka pomiqdzy,,Saniko" a MPEC, kt6ra r6wniei wedlug Pana
informacji o96lnej ma miasto oczyszczai. Bardzo proszQ o odpowiedi, jest Pana Zastqpca
Pan Najberg, proszQ nam powiedziei czym siq rzeczywi(cie bqdzie, jakim wqskim tak ju2 z

tego wychodzi bqdzie zajmowala siq sp6lka,,Saniko", bo caly czas slyszymy, 2e ktoS inny
bqdzie nam miasto oczyszczat. Kolejna sprawa, Panie Prezydencie proponujq Panu, ieby na
nastqpna sesjq, je2eli chodzi o drogi, miasto wkomponowalo siq w ten rzqdowy program
sfinansowania lokalnych d169, moment, moment, moment, pakiet i r6wnie2 o
dofinansowanie ju2 rozpoczqtych. To jest program, kt6ry jest planowany, ten zakres, kt6ry
na dzisiaj jest realizowany jest niewsp6tmierny w procentach w stosunku do tego, co moina
jeszcze wykorzystai ito sE zupetnie nowe Srodki, nie dotychczas funkcjonujqce. Kolejnq
sprawq, kt6rq chcialam, ieby Pan odpowiedziat mi na to pytanie, bardzo bym prosila,
poniewa2 to nie jest tajemnicza historia a mianowicie, z kt6rym bankiem sa tak toczone te
rozmowyr ewentualne dofinansowanie, jeieli chodzi o budowq tych mieszkari. Po raz 55
powiem, ie jest naduiyciem m6wienie,2e sA to mieszkania, kt6re zaspokojq nasz gl6d
mieszkaniowy we Wloclawku. SE to mieszkania, na kt6re stai bqdzie osoby, kt6re bqdq
musialy na wejdciu wydai 20-30 ty6. zl., poniewa2 sq to mieszkania zaplanowane w stanie
developerskim, a wiqc beton, za6lepki rur wychodzqcych ze Scian, drzwi wejSciowe, okna i



kaloryfery, tak nie mylq siq, poniewai tak to jest nie tylko zaplanowane, ale i prezentowane
a w zwiqzku z tym ponoszenie cieZaru na budowe takich mieszkai jest co najmniej
zastanawiajqce czy tutaj chodzi o zaspokojenie gtodu mieszkaniowego. Takie mieszkania
mo2na zdobyi na rynku od rqki jui jutro, nie trzeba powolywai Zadnej sp6tki komunalnej,
ponosii koszt6w jej funkcjonowania ani zakrqtas6w r6inych, je2eli chodzi o jej
finansowanie, bardzo proszq o nazwq banku czy to jest BGK czy jaki( inny. Kolejna sprawa,
tutaj Pan radny Kukucki poruszyt to co ja mam tomy, a bardzo dokladnie relacjonowafam
Pa6stwu kilka miesiqcy temu, po raz kolejny m6wie tylko skr6tem, ale chyba piQidziesiEty
jak funkcjonuje MPK, je2eli chodzi o czestotliwo6i kursowania i omawiatam bardzo
szczegdtowo r6wnie2 inne aspekty zwiazane z komunikacjE miejskq, kt6ra jest wedlug mnie
jako u2ytkownika, poniewai poruszam siq codziennie kilkoma autobusami dokfadnie ma

tendencjq do ograniczania swojej roli a nie do rozwoju. W zwiqzku z tym bardzo bym
oczekiwala z Pana strony iod Prezesa, poniewa2 spotkanie z Prezesem nie odpowiedzialo
nam na tego typu pytania iwqtpliwosci. lostatnia sprawa, na poprzedniej sesji zaczepiatam
Pana m6wiqc w cudzystowie o ten fragment ulicy Brzezinowej, kt6ra byla zakoficzona, nie
oddana, ale zakohczona mniej wiqcej w listopadzie, w dalszym ciQgu poruszam tE sprawq i

na ostatniej sesji m6wifam, 2e pojawil siq tam zamiast zdejmowania warstwy Scieralnej
pojawil sie walec. Po mojej wypowiedzi walec zniknql, ale tzw. spqkania poprzeczne iznak
drogowy, 2e sq pag6rki nie zniknql, ograniczenie do 30 km/h, warstwa Scieralna nie jest
Sciqgana a mieszkaricy moiliwe, 2e na spotkaniu z Panem ta sprawa bqdzie poruszana.

Natomiast pytania do mnie co to jest, co to siq stalo, to ja odpowiadam proszq siq przej(i do
Muzeum Etnograficznego i zobaczyi taki eksponat jak tarka, kt6rq kiedy6 uiywano do
prania, dziqkujq bardzo" . (wypowiedZ doslowna).
Glos zabrala radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo
Prezydenci, Szanowni Pafstwo Radni, Panie Prezydencie 9 kwietnia byla bardzo miia
uroczystoii nawiedzenia figury Sw. Michala Archaniola na Pl. Wolno6ci. Byly wladze
ko6cielne, wladze miasta, zaproszeni go6cie, bardzo duio mieszkaric6w, uroczysty przemarsz
p6iniej ulicami od Pl. Wolno(ci, ul.3 Ma.ja, Cygankq, Brzeskq do Katedry. Pogoda dopisala
cudownie natomiast ulice, chodniki brudne, wiqc pytanie kto odpowiada, jui czq6ciowo w
informacji Pan udzielil, ale ja bardzo proszq w spos6b doktadny o podanie nazwy. Kto

odpowiada za sprzqtanie ulic ichodnik6w we Wloctawku. Pytanie kolejne czy przewiduje
Pan Prezydent zwiqkszenie nadzoru, to 2e oni maja sprzEtai - dana firma to jest jedna rzecz,

ale czy przewiduje Pan Prezydent nadz6r, czy rzeczywiScie ta praca zostala wykonana.
Trzecie pytanie, poniewai to byta uroczystoii, ale ka2dego dnia przemieszczajq siq

mieszkaricy ulicami Wloclawka i pieszo i rowerami, po zimie w wielu miejscach zalegajqcy
brud a nawet jeszcze jesienne liScie, w zwiqzku z tym czy przewiduje Pan Prezydent takie
solidne uprzEtniqcie miasta, ulic, chodnik6w i teren6w przylegajqcych. MoZe ju2 ostatnie
pytanie a zarazem prosba, aby w takich momentach, gdy sE szczeg6lne jakiei uroczysto6ci w
naszym mie6cie, przemarsz, czy zbliiajq siq uroczystodci w maju, Dni Wloclawka, du2o
zaproszonych go5ci, ieby przynajmniej nasz Wtoclawek byl czysty, bardzo proszq, dziqkujq".
(wypowiedl doslowna).
Glos zabral radnv Andrzei Palucki. ,,Panie Przewodniczacy, Wysoka Rado, pierwsza sprawa w
kwestii formalnej, Panie radny ja nie podwaialem kompetencji Pani Prezes MBM, nawet
stwierdzifem, 2e byla jedynq kompetentnE osobq, natomiast faktem jest, ie jej kompetencje
koiczq siq na MBM a nie siqgajq kompetencji zwiqzanych z bud2etem miasta ze wzglqd6w
formalnych. Ja nie m6wiq, ie ona nie ma wiedzy, bo ma wiedzq na ten temat, jest to jedna z



lepszych obsad personalnych podmiot6w gospodarczych w naszym miedcie, natomiast jej

kompetencje formalne nie siqgajq pewnych kwestii, kt6re interesuja radnych ina tym
postawmy kropkq. Natomiast Panie Prezydencie wczoraj odbyfo sie spotkanie dotyczEce
pomocy wszystkim gl6wnie tym, kt6rzy nie s4 trzeiwi i co z nimi zrobii, natomiast chcialbym
Panu Prezydentowi powiedziei, 2e ja wczoraj niewiele ponad godzinq przed tym spotkaniem
zostalem o nim powiadomiony. Bardzo chqtnie wziqlbym w tym udziat iwystuchal opinii
licznie zgromadzonego grona, co bylo widai w telewizji, natomiast nie dano mi szansy

uczestnictwa, mam sms z godzinq, kiedy mnie zawiadomiono. Mimo, 2e od rana bylem
wcze6niej w Urzqdzie, potem wyjechalem idostalem sms, prosilbym, 2eby zwr6cii uwagq na

to, abV wczeiniej powiadamiai a nie na ostatniq chwilq, bo to nie zawsze czas pozwala na

uczestnictwo. Pan Prezydent na nadzwyczajnej sesji Rady Miasta przekazal nam temat,2e do

dnia dzisiejszego nie jest rozliczony Stadion. Ot62 ja zainteresowafem siq tq sprawq,
poniewa2 nie mialem takiej Swiadomoici, 2e w czwartym roku nastqpnej kadencji nie

rozliczono jeszcze przedsiqwzigcia sprzed niemalie 4 lat. Okazuje siq, 2e z powod6w bliiej mi
nie znanych, poniewai ja nie mam jui dostqpu do dokument6w nie ma podpisanego PT.

Przez ponad trzy lata ten problem powinien byi zalatwiony z kilku powod6w choiby czasu,

kt6ry uplynqf, dwa, to w Pana dyspozycji jest czfowiek, kt6ry twierdzi, 2e ja spalem cafe

osiem lat a on prowadzit wszystkie inwestycje w miescie o czym nawet podobno nie
wiedzialem, ale niestety te2 nie korzysta Pan z jego wspaniaiego doiwiadczenia i ta kwestia
nie zostata zamkniqta. I teraz jakie sq konsekwencje tego, konsekwencje mogq byi takie, ie
przy jakimkolwiek zdarzeniu, kt6re moie mied miejsce na Stadionie okaie sig, ie uczestnicv
imprezy sportowej korzystali z mienia niczyjego, poniewa2 nie zostato ono przekazane.

Ciekaw jestem, jak ksztaltuje siq sprawa ubezpieczenia, ale nawet jeieli podmiot
ubezpieczajqcy ubezpieczyi, to, to teZ mo2e przy wypadku podnie6i r62ne kwestie,2e nie
jest sprecyzowany wta5ciciel iczy nie skoriczy siq to tak, jak skoriczyto siq z lodowiskami.
Ot6i zostaiy przejete przez miasto, ale n ieu bezpieczone. Wiem, 2e byl wypadek i miasto
bqdzie ponosilo konsekwencje finansowe. Czy w wypadku Stadionu podjqt Pan dzialania
dyscyplinujqce ewentualnie wyciqgajqce konsekwencje w stosunku do os6b, kt6re nie

dopelnily obowiqzk6w, bo najlatwiej jest powiedziei, ie to jeszcze Palucki zawalil, bo ja jui
nastawiam ucha, kiedy siq dowiem, 2e za wybuch pierwszej wojny Swiatowej te2

odpowiadam. Wlaiciwie, co sie w mie6cie nie uda to odpowiadam ja mimo uplywu czasu.

Fajnie by bylo, bo bym trafil do historii jako jedyny 2yjqcy w XXI wieku, kt6ry odpowiada za

wybuch pierwszej wojny Swiatowej. lte2 jakie konsekwencje ijakie dziafania podjqto
eliminujqce w przyszlo6ci takie historie jak sprawa z lodowiskiem, dziqkujq". (wypowiedi
dostowna).
Glos zabral radnv Piotr Czarnecki. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, ja mam pytanie do
Pana Prezydenta, skladatem interpelacjq bardzo dawno temu, na kt6ra nie otrzymalem
odpowiedzi. Ja rozumiem, 2e wtedy byla nawafnica z r62nymi interpelacjami, ale

interpelacja dotyczyfa budowy furtki na nowym Cmentarzu Komunalnym w Pinczacie. Nowa
czq(i jest na parkingu na tej tace i nie stai miasta na 200 zl., 2eby zato2yi tam furtkQ, tylko
mieszkaricy muszq siq cofa6, i6d przez stary cmentarz i dojdf do nowego. KiedyS byt tam
melex, jeidzil lub nie jeidzil a furtka rozwiqzalaby caty problem, dziqkujq". (wypowiedi
doslowna).
Glos zabral radnv Dariusz Jaworski. ,,Szanowni Paristwo chcialem zadad jedno pytanie Panu

Prezydentowi, bo od kilku lat 2yjemy tematem ja to tak nazywam oddzialu wytrzelwiei, w
zwiqzku z tym, 2e odbylo siq wczoraj spotkanie, to prosilbym Pana Prezydenta, aby



wprowadzil nas w szczeg6ly i przypomniat jakie do tej pory podejmowane byly dzialania i czy
po wczorajszym spotkaniu posunqliSmy siq parq krok6w do przodu i czy nie najwy2sza pora

aby5my jako miasto i przedstawiciele miasta zastanowili siq, czy nie wziqi tego ciq2aru
jednak na siebie gdy2 dotychczasowe rozmowy nie przynoszq efektu, a wiemy, 2e ta
instytucja jest bardzo potrzebna ze wzglqdu te2 na odciEienie wloctawskiego SOR, dziqkujq".
(wypowiedi doslowna).
Gios zabraf Wiceorzewodn iczacv Radv Miasta Wloclawek radnv Dariusz Wesotowski. ,,Panie
Prezydencie chciatbym uzyskai od Pana odpowiedi na pytanie czy byi mo2e w ostatnim
czasie wydat Pan jakiei zarzEdzenie, instrukcjq lub inne wytyczne dotyczqce formy udzielania
odpowiedzi na pytania radnych zadanych na temat dziaialnoici sp6tek miejskich. Wczoraj
byliimy (wiadkami briefingu jednego z Pana Prezes6w, kt6ry odpowiadal na pytania zadane
nota bene wybi6rczo, poniewai na moje pytania nie odpowiedzial na 2adne, dlatego te2 siq
pytam. Panie Prezydencie czy wobec tego udzielenie odpowiedzi na piimie jest nieaktualne
czy tei teraz bqdq prowadzone briefingi. Mam jeszcze takq jednq pro5bQ do Pana

Prezydenta, chcialbym, aby zdyscyplinowal swojego pracownika Prezesa jednej ze sp6lek
miejskich, Pan doskonale wie kogo, aby w godzinach pracy nie wykorzystywat swojego
stanowiska w sp6lce do prowadzenia swoich osobistych spraw itworzenia polityki. Ja nie
mam nic przeciwko temu, ieby ktoi robif sobie briefingi, byl w telewizji, ale mo2e nie w
godzinach pracy, wykorzystuje godziny pracy do tego, ieby ubliiad radnym, krytykowai ich i

my w tym momencie nie moiemy odpowiadai. Nie bgdziemy siq bawii w takie potyczki, bo

to jest bardzo niskie. Nie moie byi tak, ie Pana pracownik ubliia nam, poniewai my
piszemy do niego przez Pana oczywiScie, bo nie piszemy do Pana Prezesa, bo nie mamy
takich mo2liwoSci, tylko przez Pana a on robi briefingi iw ten spos6b siq zachowuje czy mo2e
Pan to dla nas zrobii,2eby chocia2 w godzinach pracy tego nie robil, dziqkujq bardzo".
(wypowiedi doslowna).
Gfos zabral Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Padstwo Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni Paristwo, Pan Prezydent w
swoim sprawozdaniu wspomnial o budowie ul. Brzegowej, ja mam dwiadomo5i, ie w tej
chwili to pytanie jest moie trochq ponad czasowe, bo pewnie ta ulica byfa zawarta w
bud2ecie, natomiast podzielam zdanie niekt6rych mieszkahc6w, kt6rzy twierdza, ie tak
male6ka ulica nie powinna byd w pierwszej kolejno6ci utwardzana, powinny byi ulice o
wigkszym znaczeniu strategicznym chocia2by na osiedlu ZawiSle, ja bqdq skladal dzisiaj
interpelacjq imam tutaj notatke sporzAdzonA na potrzeby MZUKID skierowanq do Pani

Prezydent Magdaleny Korpola k-Komorowskiej, gdzie mieszkaicy m6wiq chocia2by o

udroinieniu odcinka ul. Krokusowej, kt6ry w razie awarii na ul. Grodzkiej bVlby takq
alternatywq dla pojazd6w poruszajqcych siq na Zawi6lu i mySlq, ie to byloby bardzie.i

adekwatne i bardziej korzystne dla mieszkaric6w ni2 budowa tak malych uliczek o mniej
strategicznym znaczeniu aczkolwiek wszystkie ulice sq wa2ne, natomiast my czasami
podejmujemy irracjonalne moim zdaniem decyzje, nieuzasadnione ani ekonomicznie ani
wzglgdami strategicznymi dotyczqcymi funkcjonowania naszego miasta, dziekujq".
(wypowiedi doslowna).
Glos zabrat radnv Krzvsztof Kowalski. ,,,,Panie Przewodniczqcy, Pafstwo Prezydenci, Wysoka
Rado, Szanowni Pa6stwo, ostatnio przez kilka miesiqcy rozmawiali5my Panie Prezydencie o
kondycji sp6lek miejskich, mieli6my mo2liwoii zap$ania prezes6w na temat tego, jak
funkcjonujq jaki jest ich stan, ale nie mieli3my przyjemnoSci porozmawiai z Prezesem MZOZ.
Zatem pwanie, kiedy bqdziemy mogli porozmawiat o MZO7, bo my6lq, 2e temat jest palqcy.



Drugie pytanie, niestetv znowu Panie Prezydencie zapomnial Pan wspomniei o ZS nr 3, gdzie

powstala pracownia sala do hortieterapii, my(lq, ie ten akurat pion, pion edukacyjny w
naszym mieScie niewiele dobrze dziala, poniewai Pan o tym nie wie, wiqc warto byloby
wspomniei, ie jest to jedyna taka sala w mieicie, a najbli2sza jest w Toruniu. My6lq, 2e

warto bytoby o tym wspomniei Panie Prezydencie, bo jest siQ czym pochwalii. I ostatnia
taka uwaga chcialem powiedziei itutaj r6wniei do Paristwa Radnych,2e krytyczne uwagi w

stosunku do Pana Przewod niczqcego naszej Rady, co do jakodci i sposobu prowadzenia

my6lq, ie nie do korica s4 trafione, poniewa2 ostatnia sesja wskazywala na to,2e Pan

Przewodniczqcy Sobolewski jest skutecznym Przewodn iczqcym, bo byla 100% frekwencja.
Niestety tego dzisiaj nie mo2na powiedziei, na 25 radnych 25 byto obecnych, dziqkujq
bardzo". (wypowiedi dostowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafai Sobolewski.,,Je2eli chodzi o analizq

sytuacji w sp6tce MZOZ, to my5lq, ie na nastQpnej sesji ten punkt m6glby siq znaleli w
porzqdku obrad". (wypowiedl dostowna).
Glos zabrai Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado

postaram siq odpowiedziei na niekt6re pytania, natomiast co do pozostalych poproszq

Paistwo Wiceprezydent6w o ustosunkowanie sie do nich, je6li chodzi o kwestie inwestycji

oraz kwestie gospodarki komunalnej. Sprawa przygotowanych projekt6w uchwal, w zwiqzku
z tym, ie w pi4tek odbyla siq sesja nadzwyczajna, na kt6rej my postawiliSmy wniosek o
przywr6cenie upowa2nief do zawierania zobowiqzai dlugoletnich. Ta uchwala zostafa przez

Pafistwo odrzucona, W zwiqzku z tym na tE sesjq nie bylo mo2liwoSci w ciqgu trzech dni,
ieby przygotowae ju2 te uchwaly, projekty uchwat indywidualne zawierajqce te konkretne
kwestie inwestycji, na kt6re muszq prosii Paristwa o pozwolenie, ale oczywiicie te projekty

uchwat sq ju2 przygotowane iw najbli2szym czasie w terminie oczywiscie ustawowym
Pa6stwu przeka2emy. Je6li chodzi o transport zbiorowy pytat Pan Krzysztof Kukucki,.ia
pamiQtam rozmowe, dlatego te2 w najbliiszym czasie postaram siq te2 do tego
ustosunkowai. Z Paniq Skarbnik przedyskutujemy kwestie powiedzmy wplyw6w za pierwszy

kwartal 2018 roku i oczywi5cie tei Paistwu udzielimy odpowiedzi. Pan radny J6zef Mazierski
zgtosil uwagi co do informacji miqdzysesyjnej. Chodzi tutaj o szczeg6lowe informacje o

zawartych umowach, warto(ciach itd. One sa oczywiicie na BlP, ale postaramy siq tei
oczywiScie Pafstwa na bieiqco informowai. Je6li chodzi o drogq do jeziora Czarnego jest to
oczywilcie wielki problem, dlatego tei poproszq PaniE Prezydent o ustosunkowanie siq do
tego, bo rzeczywiScie te rozmowy prowadzimy, podobnie jak i kwestie zwiqzane z tzw.
przedluieniem ulicy Wiejskiej do drogi krajowej nr 62. Pani Olga Krut-Horonziak pyta, czym

bqdzie siq zajmowata Sp6fka PGK Saniko. Trudno mi odpowiedziet na takie pytanie, bo

sqdzifem, 2e Pani radna z wieloletnim staiem radnej wie, czym siq zajmuje sp6lka

komunalna pod nazwq PGK Saniko, wiqc przepraszam bardzo, je6li ma Pani co do tego
wqtpliwo6ci to..." (wypowiedi doslowna).
Gtos zabrala radna Olga Krut-Horonziak stwierdzajEc, 2e jest to niepowa2na odpowiedi.
Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski. ,,Niepowa2na? Ja po prostu
odpowiadam na Pani pytanie. JeSli chodzi o kwestie d169 lokalnych to oczywiScie my takq
informacjg posiadamy, Ze takie pieniadze majQ przez Rzqd byi przeznaczane, z tym, 2e jest

to informacja bodajie z ostatnie.t konwencji politycznej sprzed dw6ch dni, wiqc jak beda
konkrety to my bardzo chqtnie oczywiScie skorzystamy. Przypominam, 2e zawsze
korzystali3my z projektu budowy d169 lokalnych, kt6ry wczedniej oczywi6cie funkcjonowal.
Pani radna Olga Krut-Horonziak zadaje po raz piqidziesiAty piEty bodaj2e pytanie dotyczqce
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MBM. No to ja postaram sie po raz piQidziesiEty piEty odpowiedziei, ie jest to projekt
przygotowany oczywiscie nie jestem upowainiony, co do tego,2eby Paniq informowai, z

kt6rym bankiem zostala zawarta umowa, bo nie mam takich upowainie6 ze strony banku."
(wypowiedi doslowna).
Glos zabrafa radna Olga Krut-Horonziak. ,,Niech Pan nie iartuje Panie Prezydencie."
(wypowiedl doslowna).
Gfos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski.,,Ja Pani odpowiadam na pytanie, w
ka2dym bqdl razie sqdzq,2e na najbli2szym..." (wypowiedZ doslowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak pytajqc, czy jest to bank BGK.

Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski. .,2 BGK byfy oczywi6cie prowadzone

rozmowy, natomiast jeSli Pani jest tym szczeg6lnie tei zainteresowana to oczywiscie

udzielimy Pani odpowiedzi. Ja powiem tylko tyle, 2e oferta Banku Gospodarstwa Krajowego
nie byla konkurencyjna w stosunku do tej, kt6rq my ie(my przyjqli. Pani radna Mariola
Gawtowska pytala o porzqdek, to te2 poproszq o ustosunkowanie siq Pana Prezydenta

Jarosfaw Najberga. Pan radny, Prezydent Andrzej Patucki tutaj pytal o sprawq
zawiadomienia. Odpowiadam Panie Prezydencie, ta sprawa wyniknqta ad hoc tj. z piatku,

dlatego tez ta informacja, kt6rq staralismy siq przekazai pochodzila niestety z poniedzialku,

tak2e za to przepraszam, ale na najbli2szym, bo takie spotkania oczywi(cie bqdq jeszcze

organizowane, takie oczywiScie wiem, ie Pan Prezydent siQ tym interesuje, wiec na pewno
postaramy siq z wyprzedzeniem tutaj to zaproszenie wystosowai. Kwestia rozliczenia
stadionu i rozliczenia przede wszystkim stadionu my na nastQpnA sesjq przygotujemy takq
bardzo konkretnq informacjq jakie problemy zwiEzane sq z rozliczeniem stadionu. Ja tylko
powiem, 2e kr6tko rzecz ujmujac nie mo2emy doliczyi siq 2,5 mln. zl., kt6re gdzieS siq

rozplynqly. W zwiqzku z tym naprawdq rozwaiamy zlo2enie wniosku do konkretnych
organ6w,2eby oczywiScie tutaj ta sprawa zostala wyja6niona do korica, bo ja mam co do
tego watpliwo(ci idla mnie to tei jest to wielki klopot oczywiicie, 2eby ta kwestie
rozstrzygnqi. W tej chwili stadion jest uzytkowany przez Osrodek Sportu i Rekreacji, takie
tutaj iadnego zagro2enia tei nie widzq. Sprawq budowy furtki na Pinczacie no to wr6cimy
do tego, bo powiem szczerze ta sprawa, nre pamiqtam jej, wiqc... Drodzy Paristwo, lzba

Wytrze2wie6, kt6ra byla rzeczywiScie, Pan radny Dariusz Jaworski pyta, Pan Przewodniczqcy
Janusz Dqbczyriski uczestniczyt w spotkaniu, ale jeili rzeczywi5cie bqdzie taka potrzeba to
my przygotujemy informacjq co my zrobili6my do tej pory. Nie ukrywam, ie przede

wszystkim tei problem lezy po stronie Szpitala Wojew6dzkiego. Ja to m6wiQ tei wprost i

dlatego tez my bqdziemy starali siq te2 wywrzed presjQ na Dyrekcji obecnego Szpitala, ieby
tQ sprawQ pom6gl nam rozwiqzai. My ze strony miasta oczywidcie mamy jui konkretny
pomysl, rozmawiamy z organizacja pozarzadowq, rozmawiamy tei o pozyskaniu Srodk6w
inwestycyjnych itzw. (rodk6w miqkkich na prowadzenie tego typu jednostki. Tak2e te2 takq
informacjq dla Pahstwa przygotujemy ite2 bardzo dziekujq za zainteresowan ie. JeSli chodzi o
sp6tkq miejskq Pan radny Dariusz Jaworski ppa, te wqtpliwoici, kt6re Pan radny glosil na

poprzedniej sesji, ja oczywilcie te wEtpliwodci przekazaiem Zarzqdowi. Mam przekazanq

informacjq od Prezesa Tarzqdu, takie jeSli Paistwo pozwolq to ja te informacjq pisemna te2

Pafstwu przekaie. Jest to odpowiedi na te pytania, na te wQtpliwoici kt6re Pan radny... JeSli

chodzi o pozostale kwestie, ulicq Brzegowq to my6lq, 2e Pani Prezydent. JeSli chodzi o Sp6fke
MZOZ to oczywi(cie tutaj Pan Przewodniczqcy powiedzial, ie na nastQpnej sesji rady Miasta
Zarzqd sp6iki zostanie tei poproszony o informacjq z dzialalnoici i my6lq, ie chetnie wszyscy
wysluchamy. Dziqkujq bardzo." (wypowiedi dostowna).
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Glos zabrafa Zastepca Prezvdenta Miasta Maqdalena Korpola k-Komorowska." Panie
Przewodniczqcy, Szanowni Panie i Panowie Radni ja mo2e odpowiem na pytania pierwsze

Pani Olgi Krut-Horonziak. Je2eli chodzi o RzAdowy Program Budowy Dr6g Lokalnych, tak jest
prowadzony ogloszony w lutym z naborem do 15 kwietnia. Jeieli wsiuchamy sie w kryteria,
kt6re sE zapisane w programie to niestety, poniewai jest to program, kt6ry sie rozpoczyna w
tym roku z zakodczeniem w 2019. Chcielidmy jako miasto zfoiyi wnioski na nasze trzv droBi,

kt6re rozpoczqliSmy rzeczowo bardzo malo w roku 2017 i koriczymy w roku 2018 bqdi te2 w
roku 2019 tj. ulica Zachodnia, Papie2ka i ulica Grodzka. Z informacji uzyskanych od
Wojewody, poniewa2 to jest organ, za poSrednictwem kt6rego te wnioski siq sklada, nie
mo2emy jako miasto zloiyi, poniewai nie moiemy wnioskowad o inwestycje, na kt6re
umowy podpisano w roku 2017, wiqc to sq tylko ad hoc inwestycje, na kt6re umowy sE

podpisane w 2018 roku ikoriczq siq w roku 2019. Na te trzy du2e inwestycje nie moiemy
tych wniosk6w zloivc. Je|eli chodzi o nowe inwestycje to sq budowy dr6g lokalnych,
natomiast my budujemy je w ograniczonym zakresie, wiQc to jest tylko nakladka bitumiczna.
Kryteria sE takie, 2e z takq technologiq nie wpiszemy sie w takq ilo3i punkt6w, 2eby spelnit.
Poza tym Szanowni Paristwo program ogioszony w lutym z naborem w kwietniu, gdzie

zalqcznikiem jest pefna dokumentacja projektowo kosztorysowa lqcznie z pozwoleniem bEdi
zgloszeniem. Przyjqli5my bud2et w marcu, wiqc na nowe inwestycje nie byliSmy w stanie
zlo2yi wniosku, poniewai dokumentacyjnie nie byli(my przygotowani, Dlatego tei
chcieliSmy skorzystad byi mo2e z szansy na inwestycje, na kt6re umowy podpisaliSmy w
2017 roku, jednak nie bylo nam to dane, ale w ramach tego zamierzenia MZKU|D zloiyl
wniosek o na remont chodnik6w, poniewa2 siQ w to wpisywat w ciqgu ulicy Zbiegniewskiej.
Bqdziemy czekad na rozpatrzenie wniosku. Jeieli chodzi o ulicq Brzezinowq, to Pani radna na

tamtej sesji nie bylo mi dane ustosunkowai siq, poniewa2 na tej inwestycji w chwili obecnej
nigdy nie bylo walca. To byla koparka, kt6ra byla wykorzystywana, koparka Pani radna,
wykorzystywana do usuwania usterek rob6t brukarskich ido humusowania teren6w
zielonych. To nie byl walec. Ja bylam zdziwiona, poniewa2 jestem prawie ka2dego dnia na tej
budowie. Po sesji pojechalam zobaczyi, wiec koparka odjechala w dniu wczorajszym. Ja

tylko mo2e przypomne Paistwu, 2e inwestycje rozpoczqli5my odbierai w listopadzie.
Podczas odbio16w stwierdziliSmy, co potwierdzone zostafo badaniami laboratoryjnymi
wykonanymi za pomocE planografu, 2e mamy odstqpstwa od r6wnoici podfuinych na

warstwie Scieralnej. Te wady nawierzchni nie mogly byd stwierdzone w trakcie uktadania
warstwy icieralnej. Dopiero po uloieniu na podstawie i zar6wno samochod6w, kt6re tam
jeid2q jak i specja listycznych urzqdzei potwierdzifo siQ, 2e takowe odchylenia sQ. SE to
odchylenia powyzej 9 mm. Dopuszczalne nier6wnoSci sq do 6 mm., te nier6wnoici byiy
ponadnormatywne powy2ej 9 mm., wiec takowe usterki sq stwierdzone. Zgodnie z

programem firma ma te usterki iwady usunqi do korica maja. Jeieli chodzi o 30 km./h to tei
informowali6my Padstwa, i2 docelowo(...) Na tq chwilq jest wprowadzona tymczasowa
organizacja ruchu, kt6ra informuje u2ytkownik6w drogi o nier6wno6ciach iw zwiqzku z

powy2szym jest czasowe ograniczenie prqdkojci do 30km/h. Je2eli chodzi o zapytanie Pani

radnej Gawlowskiej o brudne chodniki nadzoruje sprzEtanie miasta Miejski Zarzqd Uslug
Komunalnych i Dr6g, tylko nie wiem o czym Pani m6wi, poniewa2 chodniki po akcji zima byly
przez firmq, kt6ra 6wiadczyla uslugi zimowego utrzymania d169 zar6wno jak i drogi byty
sprzqtniete, wiec nie wiem czy to byly jakiei takie bieiqce nieczystodci. Na pewno postaramy
siq dopilnowai nasza instytucjQ, ieby dopingowala firmy, kt6re sprzEtajE chodniki na terenie
miasta. Jeieli chodzi o drogq do jeziora Czarnego to tylko przypominam, 2e droga biegnie po
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terenach leSnych. Grunty nie sq drogami i nie sq wtasnoSciq miasta. Nale2aloby Szanowni
Paistwo przychylii siq i pomy5let o tym, aby dokonai wywlaszczenia, przeksztalcii teren
pod teren drogi i dopiero w6wczas dokonai przebudowy. My jako miasto za pomoca

MZKU|D staramy siq czqdciowo remontowai przy u2yciu r6inych material6w do tego
przeznaczonych. Szanowni Paistwo, na podstawie programu naprawczego na ulicy
Brzezinowej mamy prawie 6700 m'znawierzchni warstwy Scieralnej. Z tego na podstawie

badari z planografu wyszlo nam do poprawy prawie 3500 m2. Wiqc te powierzchnie to sE

trzy takie odcinki, kt6re bqdq frezowane na grubo(i warstwv 6cieralnej i warstwa Scieralna
bgdzie ukladana ponownie. Dziqkujq." (wypowiedi dostowna).
Przewodniczqcy Rady Miasta podziqkowal Pani Wiceprezydent, proszEc kolejno ZastepcQ

Prezydenta Jarostawa Najberga iinformujqc,2e nastqpnie dwa pytania uzupelniajqce zada

radnV J6zef Mazierski i Krzvsztof Kukucki.

Glos zabral Zasteoca Prezvdenta Miasta Jaroslaw Naiberg.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, Szanowni Paistwo co do kwestii zwiqzanych z drogq na jezioro Czarne iprzedlu2enia
ulicy Wiejskiej to te problemy w mieicie mamy od lat. One sE nierozwiEzane od kolejnych
kadencji i takich problem6w w tym mieScie jest wigcej. To te2 nie dlatego, 2e poprzednio
rzqdzEcy miastem coi zaniedbali. SE to problemy, kt6re sq w wielu r6inych miastach, sE to
problemy, kt6re wynikajq z braku irodk6w finansowych, kt6re trzeba by bylo przeznaczyi na

zamianq pomiqdzy nadle5nictwem a miastem. Sq to nie male pieniqdze i takich grunt6w
mamy wiele na kt6rych sa posadowione inwestycje drogowe. Co do moich pr6b rozwiEzania

tego problemu, to oczywiScie je podejmujq. Rozmawiam z mieszkadcami i przez media
spoleczno6ciowe ina spotkaniach bezpo6rednich. Cieszy mnie to, 2e Pan Prezydent, Radny
Mazierski to widzi. Cieszy mnie jego wsparcie w tych dziafaniach i myilq, ie wsp6lnie
bqdziemy robili wszystko, ieby te problemy rozwiqzai. My(lq, ie gospodarka komunalna
akurat Panu radnemu jest do6i bliska. Co do kwestii zwiqzanych ze Sp6lkq Miejskq Saniko to
fakt jest taki, 2e Sp6lka zajmuje sie i odbiorem, i utrzymaniem czystoici, ale tak2e

zagospodarowaniem odpad6w komunalnych naszego miasta. Jakby ta czq6i zwiqzana z

zagospoda rowan iem jest to czQii ogromna. Utrzymanie wysypiska i sortowni, kt6re
mieszczq siq na Machnaczu, to sq ogromne koszty iimmanentna czq6d dzialalno6ci Sp6tki.

Cokolwiek by siq nie dzialo w zwiqzku ze sprzataniem, czy z utrzymaniem czystosci, czy z

odbiorem to itak ta czqSi zwiqzana z zagospodarowa n iem musi pozostai w 5p6lce Saniko i

Sp6lka Saniko takie uslugi dla miasta bqdzie petnii, bo miasto iRada do tego 5p6lkq
zobowiEzali. Co do kwestii zwiqzanych z utrzymaniem czystoici to chcialbym w tym
momencie zwr6cii uwagq Padstwa, 2e pewne zadania wykraczajE poza rok bie2qcy i

bqdziemy stawiali uchwaly i bardzo prosimy Paistwa, by odpowiedzialnie podej6i do
tematu i wsp6lnie, 2eby dzialai i pr6bowai jak najszybciej rozstrzygnqi przetargi, ieby nie
bylo takich sytuacji,2e miasto pozostaje bez bieiqcego utrzymania czysto6ci , bo takie
sytuacje, kt6re byi moie siq zdarzajq, bo zawsze mo2e byi czysciej nii jest i zawsze

bqdziemy iz pokor4 idziqkujqc za takie uwagi zwracai na nie uwagq. Zawsze mo2e byi tak,
2e bqdzie czysciej i je6li nie rozstrzygniemy tych przetarg6w to niestety bqdzie brudniej i

wsp6lnie bqdziemy za to wszyscy odpowiedzialni. Czym siq zajmuje Sp6lka nowa? Przed

przyjqtymi rozwiqzaniami ta Sp6fka WPK bqdzie zajmowaia siq odbiorem odpad6w
komunalnych. Jest to potrzebne, aby moina bylo zlecai w trybie in-house. Nie raz to
tiumaczyliimy. Jeili Pani radna bqdzie potrzebowata to chQtnie z Paniq radnq siQ spotkam i

indywidualnie to wyttumacze, bo kwestie nie sq skomplikowane. Wymagajq chwili uwagi. Co

do furtki, przepraszam nie wiem co siq stalo z tym tematem. JeSli bqdzie to tylko moiliwe
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to... Sq to kwestie proste, my5lQ, 2e szybko je rozwiEiemy. Dziqkujq." (wypowiedi
doslowna).
Gios zabral radnv J6zef Mazierski. ,.Panie Przewodniczqcy, Szanowni Padstwo dziqkujq Panu

Prezydentowi Najbergowi, ale ja to zawsze jestem, tak jak Pan mi powiedzial, ie to nie
zapomnq, ie zwr6cilem siq z proSbq,2eby na skwerku Planty posprzatali, to Pan mi wtedy
powiedzial, 2e to Paiscy wyborcy tak wtedy naimiecili, ale posprzqtam. To tego nie
zapomnQ. Ja tylko chcialem powiedzied, 2ebyimy siq wywiqzywali z obietnic. Je2eli Pan

publicznie m6wi, 2e spotka sie z Nadle(nictwem w najbliiszym czasie, 2e bqdzie Pan

rozmawial o tym, ie sa to problemy. Ja wiem, 2e s4 problemy zamiennych grunt6w. Zadalem
pytanie, czy doszlo do spotkania ico Pan uzgodnil ito wszystko, a opowieici o problemach

to mnie nie interesujq. Po to Pan jest, jak wyborcy m6wi4 wynajqty, 2eby Pan to robil, a oni
sq od tego, 2eby brudzili, a Pan.jest od tego, ieby robit." (wypowiedi doslowna).
Glos zabrai radnv Krzvsztof Kukucki.,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, ja mam pytanie do
Przewodn iczqcego, jako organizatora naszych prac, ale tak naprawdQ mam pytanie
dotyczqce Prezydenta, wiqc uwaiam, ie jest to dobry moment. Panie Przewodniczqcy proszq

mi powiedziei, czy w materialach, kt6re otrzymal Pan od Prezydenta na obecnq sesjq Rady

Miasta znajdowala siq uchwaia dotyczqca MBM. Jest to kluczowa odpowiedi na to pytanie".
(wypowiedi doslowna).
Gtos zabral Zastepca Prezvdenta Miasta ds. gospodarki mieiskiei Pan Jarosfaw Naiberg.

,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Szanowni Padstwo, oczywiScie spotkalem siq z

Panem NadleSniczym, ustaliliSmy sobie stan faktyczny, szukamy mo2liwoSci takiego
rozwiqzania problemu, kt6ry bqdzie skuteczny. Natomiast mocno zgadzam sie z tym, co
m6wi Pan Prezydent Mazierski, szkoda, ie jak Pan byl wynajety przez mieszkaric6w, to Pan

nie rozwiqzal tych problem6w, bo lui by(my teraz nie musieli siq jui z nimi borykad.
Natomiast nie powiedzialem, 2e to Pana wyborcy naSmiecili, tylko, ie nasmiecili to
mieszkaicy i 2e to posprzEtamy. Nie bylo to w taki spos6b jak Pan to przedstawit,

sarkastyczny, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,Jeieli chodzi o materialy
sesyjne, to podczas ostatniego tygodnia mielismy takq sytuacjq, 2e byly zlo2one dwa
wnioski, jeden o sesjq nadzwyczajnq, drugi w trybie normalnym, w zwiqzku z czym
zachowaliSmy siq tak jak teraz, dzisia.i, ie zapytaliSmy siq radnych czy chcq procedowaa nad
tym". (wypowiedi doslowna)

Ad.3
Projekt uchwaly w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w.

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonafa Pani Jolanta Stariczak Dyrektor
Wydziafu Urbanistyki iArchitektury, kt6ra poinformowala, 2e w bieiqcym roku w bud2ecie
Gminy Miasto Wloctawek na dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytk6w zostaty zabezpieczone irodki w
wysokoici 300 000,00 zl. Z uwagi na fakt, 2e Rada Miasta Wloclawek uchwalifa bud2et
miasta Wlocfawek na 2018 rok w dniu 16 stycznia 2018 r. uchwalq nr XXXVII/1/2018, na
podstawie, kt6rej zaplanowana zostala kwota na ww. dotacje celowe w wysokoSci
300 000,00 zl, Prezydent Miasta Wloclawek niezwlocznie oglosit nab6r wniosk6w o
udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy
zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w. Nab6r trwat do dnia 28 lutego 2018 r. W
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wyznaczonym terminie wnioski zloiyli: Parafia Ewangelicko-Augsbu rska we Wtoctawku,
Wsp6lnota Mieszkaniowa ,,Bulwary 18" we Wloclawku, Parafia Katedralna p.w.

Wniebowziqcia NMP we Wloclawku, Parafia Rzymsko-Katolicka p.w.5w. Stanislawa BM we
Wlociawku iPan Zbigniew Goidziecki. Parafia Ewangelicko-Augsbu rska we Wloclawku
zrezygnowala jednak z realizacji w bieiqcym roku zadania pn.: ,,Konserwacja i rekonstrukcja
organ6w z Koiciola Ewangelicko-Augsbu rskiego we Wloclawku", z uwagi na fakt, 2e

wykonawca planowanych prac z przyczyn tech nologicznych nie bylby w stanie wykonai ich

do korica bie2qcego roku. Z uwagi na konieczno6i zaanga2owania wysoko
wykwalifikowanych specjalist6w do wykonania niekt6rych prac przy zabytku, co zrodziloby
du2e prawdopodobierlstwo zagroienia realizacji zadania pn.: ,,Remont elewacji frontowej
oraz cokotu budynku na terenie dzialki nr 48, obrqb Wtoctawek KM 46 przy ul. Swiqtego Jana

1we Wloclawku" we wnioskowanvm terminie, Wsp6lnota Mieszkaniowa,,Bulwary 18" we
Wloclawku zweryfikowala zakres ww. zadania, a tym samym zmieniia calkowity koszt

reafizacji zadania z kwoty 270 570,83 zf na kwotq 202 256,54 zt, zgodnie z dofqczonym
kosztorysem inwestorskim. Po zapoznaniu siq z wnioskami i po ocenie ich pod wzglqdem
merytorycznym w oparciu o wymogi ustawy o ochronie zabytk6w i opiece nad zabytkami i o
wymogi Uchwaty Nr XVll/31/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 2I marca 2016 r., Komisja

uznala,2e ka2dy z zabytk6w, przy kt6rym planowane sq prace lub roboty budowlane posiada

znaczEcE wartoSi historycznq, artystycznq lub naukowE, a planowany efekt prac lub rob6t
bqdzie miaf istotnv wplyw nie tylko na stan zabytku, ale r6wnie2 znajdzie pozytywny
oddiwiqk w5r6d mieszkaric6w Wioctawka iturvst6w. Remont elewacji frontowej kamienicy
przy ul. Bulwary im. Marszatka Pitsudskiego 18, polo2onej w bezpo6rednim sasiedztwie
Starego Rynku i koiciola farnego p.w. Swiqtego Jana Chrzciciela, jest kolejnym etapem prac.

Wnioskodawca w ubieglym roku, dziqki udzielonej dotacji z budietu miasta Wloclawka w
wysoko5ci 154 203,19 zt, wykonat remont dachu z wymiana element6w konstrukcji dachu

nad czq6ciA gt6wnq wraz z wymiane pokrycia dachu o tqcznej wartoici 308 406,38 zl. Tryptyk
Matki Boskiej Apokaliptycznej z Bazyliki Katedralnej pw. Wniebowziqcia NMP jest jednym z

najstarszych element6w zabytkowych w Katedrze i jednym z nielicznych zachowanych
element6w pierwszego gotyckiego wyposaienia ko6ciota. Dzieki prawidfowej konserwacji
zabezpieczona zostanie oryginalna materia 6red n iowiecznego zabytku, ktdry eksponowany
w iwiEtyni przez kolejne lata istotnie wptynie na wzrost atrakcyjnosci turystycznej Katedry.
Remont elewacji frontowej koSciofa parafialnego p.w. Sw. Stanislawa BM jest I etapem
kompleksowego remontu elewacji wraz z wykonaniem kolorystyki elewacji i wymianq
obr6bek blacharskich. Wykonanie kolorystyki elewacji pozwoli na wydobycie peini wartodci
historycznych i arch itekton icznych zabytku, w kt6rym opr6cz odprawiania mszy i

uroczysto6ci kodcielnych nadal odbywai siq bqdq koncerty organowe i wystqpy scholii
dzialajqcych przy Parafii. Prace w kamienicy przy ul. Cyganka 26, bedE polegai na

wzmocnieniu belek stropowych stropu odcinkowego piwnicy. Bqdzie to letap remontu i

przebudowy zabytku, w kt6rym wnioskodawca w p6iniejszym czasie planuje udostqpnii
powierzchnie uslugowe dla Muzeum Prasy i Fotografii miasta Wtoclawek we wsp6lpracy ze

Stowarzyszeniem Kolekcjoner6w Dziedzictwa Kulturowego Ziemi Kujawsko-Dobrzy6skiej.
Warto wspomniei, ie w XIX w. na podw6rzu niniejszej kamienicy mieScity siq kawiarenki, a

w 1918 r. przebywal w nie.j oficer francuski, przyszly prezydent Franc.ii - Charles de Goule.
MajEc na uwadze powyisze oraz fakt, 2e lqczna kwota wnioskowanych dotacji znacznie
przewy2sza Srodki zabezpieczone w bud2ecie miasta w bieiqcym roku na ten cel, przy

cafkowitych nakladach koniecznych czterech planowanych przez wnioskodawc6w zadafi w
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wysoko5ci 903 361,57 zl, wnioskujQ o udzielenie przez Wysokq Radq dotacji dla Wsp6lnoty
Mieszkaniowej ,,Bulwary 18" we Wfoclawku na zadanie pn.: ,,Remont elewacji frontowej
oraz cokoiu budynku na terenie dzialki nr 48, obrqb Wtoctawek KM 46 przy ul. Swiqtego Jana

1 we Wtoctawku" w wysoko(ci 67 200,00 zl, dla Parafii Katedralnej p.w. Wniebowziecia NMP
we Wtoclawku na zadanie pn.: ,,Konserwacja tryptyku Matki Boskiej Apokaliptyczne.j z

Bazyliki Katedralnej pw. Wniebowziqcia NMP we Wioctawku" w wysoko5ci 130 000,00 zt, dla
Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w.5w. Stanrstawa BM we Wioclawku na zadanie pn.: ,,Remont
elewacji budynku kodciota parafialnego p.w. 6w. Stanislawa BM we Wloclawku wraz z

wymiana obr6bek blacharskich - etap I elewacja frontowa" w wysokoici 61400,00 zl i dla
Pana Zbigniewa Goldzieckiego na zadanie pn.: ,,Remont i przebudowa budynk6w
m ieszkalno-uslugowych na terenie dziafki nr 87 obrqb Wloclawek KM 46 przy ul. Cyganka 26
we Wtociawku - wzmocnienie belek stropowych stopu odcinkowego nad piwnicq (etap l)" w
wysokoici 41 400,00 zf.

Opinie Komisii Stafvch Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomyslnie pozytywnie zaopiniowala
Komisja Kultury iSportu. Jednoczednie Komisja podczas analizy przedmiotowego projektu
uchwafy, zawnioskowata o zwiqkszenie kwoty dotacji dla Wsp6lnoty Mieszkaniowej

,,Bulwary 18" we Wloclawku na,,Remont elewacji frontowej oraz cokolu budynku na terenie
dzialki nr 48, obrqb Wloclawek KM 46 przy ul. Swiqtego Jana L we Wloclawku" do 5O,OO%

wartoici zadania, tj. do 101 f28,27 zl. W zwiEzku z tvm, 2e wnioskowana przez KomisjQ

kwota dotacji dla Wsp6lnoty Mieszkaniowej ,,Bulwary" wzrosla o 33 928,72 zl, a

zaplanowane w bud2ecie miasta Srodki w wysoko(ci 300 000,00 zl na dotacje celowe
zostane, zgodnie z rozpatrywanym w dniu 17 kwietnia 2018 r. projektem uchwaly
rozdysponowane, Komisja zwraca siq z proibq o dokonanie zmiany w bud2ecie miasta
Wtoclawek izwiqkszenie irodk6w na ww. dotacjq w D2.921 Rozdz.92120 5 2720 o kwotq
33 928,27 zl. Opiniq Komisji w tej sprawie wraz z wypracowanym wnioskiem przedstawit
Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Projekt uchwaly byl r6wniei przedmiotem obrad Komisji Bud2etu, Rozwo.ju i Promocji
Miasta, kt6ra wyrazila jednogtodnie pozytywnE opiniq do projektu uchwaly w sprawie
przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w wraz z podjqtym wnioskiem.
Jednoczeinie Komisja podczas analizy przedmiotowego projektu uchwaly, wystqpila z

wnioskiem o zwigkszenie kwoty dotacji dla Wsp6lnoty Mieszkaniowej ,,Bulwary 18" we
Wloclawku na ,,Remont elewacji frontowej oraz cokotu budynku na terenie dzialki nr 48,
obrqb Wlocfawek KM 46 przy ul. Swiqtego Jana 1 we Wtoclawku" do 5O,0O% warto6ci
zadania, tj. do 101 728,27 zl. W zwiqzku z tym, ie wnioskowana przez Komisjq kwota dotacji
dla Wsp6lnoty Mieszkaniowej ,,Bulwary" wzrosla o 33 928,72 zl, a zaplanowane w budiecie
miasta Srodki w wysokoici 300 000,00 zi na dotacje celowe zostanq, zgodnie z

rozpatrywanym w dniu 13 kwietnia 2018 r. projektem uchwaly rozdysponowane, Komisja
zwraca siq z pro5bq o dokonanie zmiany w bud2ecie miasta Wloclawek i zwiqkszenie
6rodk6w na ww. dotacjq w Dz.92I Rozdz.92!20 5 2720 o kwotg 33 928,27 zl. Opiniq Komisji
w tej sprawie wraz z wypracowanym wnioskiem przedstawif Radzie Miasta Przewodnrczqcy
Komisji radny Andrzej Palucki.

to



Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrala radna Olsa Krut-Horonziak. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo, ja tylko
powiem, 2e wspominam bardzo dobre czasy, kiedy irodki na prace remontowe przy

zabytkach byly trzykrotnie wiqksze, byly to dobre lata. Nie bardzo rozumiem takq tendencjq
ciqglego zani2ania (rodk6w w bud2ecie miasta na ochronq zabytk6w. Jest to tendencja, jest

to postqpowanie absolutnie odwrotne od tego, co siq dzieje w innych miastach w Polsce,

kt6re aspirujE do miast turystycznych. Wtoclawek ciqgle opracowu.ie plany, dokumenty jak

zwabii tutaj turyst6w, natomiast ciqgle mamy do czynienia z oglqdaniem bardzo
zdegradowanej czq(ci miasta iwszelkiego rodzaju rewitalizacje, dokumentacje ispotkania sq

wylqcznie slowami w przestrzefi bez 2adnych efekt6w realizacyjnych. Jeszcze raz

powtarzam, trzykrotnie, to byto imilion ztotych imilion sto zlotych ijeszcze bylo wtedy
przez Radq wnioskowane o zwiqkszenie 5rodk6w. Mniej wiecej tyle przynajmniej z takiego
pulapu my powinniSmy startowai do g6ry, natomiast coraz mniej jest 5rodk6w ito jest
wytyk, kt6ry jest bardzo powa2ny, po co te spotkania rewitalizacyjne, to jest tylko i

wylqcznie jedna strona pogada sobie z drugq stronq. Natomiast efekty to sq pieniqdze na

zabytki, dziqkujq". (wypowiedi dosiowna).

Po wyczerpaniu gios6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod gfosowanie
przy.iecie projektu uchwaly w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabvtk6w.
W wvniku slosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww. oroiektu
uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie

nie stwierdzono.

PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w zostala
przyjQta przez Radq M iasta Wfoclawek.

Uchwala - zalqcznik do protokoiu.

Przerwo w obrodoch sesyjnych.

Wznowienie obrod po przerwie o godz. 70.40

Ad.4
Projekt uchwafy w sprawie przyjqcia planu nadzoru nad ilobkami, klubami dziecigcymi
oraz dziennymi opiekunami.
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Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal Pan Piotr Bielicki Dyrektor
Wydzialu Polityki Spoiecznej iZdrowia Publicznego, kt6ry poinformowal, ie zgodnie ustawq
o opiece nad dzieimi w wieku do lat 3 Prezydent Miasta Wfoclawek sprawuje nadz6r nad

2tobkami, klubami dzieciqcymi i dziennymi opiekunami w zakresie warunk6w i jako6ci

Swiadczonej opieki. Powyiszy nadz6r sprawowany jest na podstawie planu przyjetego przez

Radq Miasta w drodze uchwaiy. Plan nadzoru nad 2lobkami, klubami dzieciqcymi idziennymi
opiekunami zostal zatwierdzony Uchwalq Nr lx/57l2015 Rady Miasta Wloclawek z dnia 23

czerwca 2015 roku w sprawie przyjecia planu nadzoru nad 2lobkami, klubami dzieciqcymi i

dziennymi opiekunami. Ustawa z dnia 7 lipca 2OI7 r. o zmianie niektdrych ustaw zwiqzanych

z systemami wsparcia rodziny, wprowadza zmiany do ustawy o opiece nad dziedmi w wieku
do lat 3 m.in. w zakresie sprawowania nadzoru nad 2lobkiem, klubem dzieciqcym,
podmiotem zatrudniajacym dziennego opiekuna oraz dziennym opiekunem prowadzqcym

dziafalno6i na wlasny rachunek. Obecnie Prezydent Miasta Wloclawek kontroluje warunki i

jako6i iwiadczonej opieki w 2lobku, klubie dzieciqcym i u dziennego opiekuna. Po wej5ciu w
iycie zmian w ustawie z dnia 4lutego 2011 r. o opiece nad dzieimi w wieku do lat 3 dodaje
siq do przedmiotowej kontroli nadz6r nad podmiotem prowadzqcym 2tobek, klub dzieciqcy,
podmiotem zatrudniajEcym dziennego opiekuna i dziennym opiekunem prowadzqcym

dzialalnoii na wfasny rachunek w zakresie: zgodnoSci danych zawartych odpowiednio w
rejestrze lub wykazie ze stanem faktycznym, wywiqzywania siq z obowiqzku sporzEdzania i

przekazywania sprawozdad z zakresu opieki nad dzieimi w wieku do lat 3.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy
Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszed do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia planu nadzoru nad 2tobkami,
klubami dzieciqcymi oraz dziennymi opiekunami.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziafem 21 radnvch za przvieciem ww. proiektu

uchwatv radni opowiedzieli sie iednomv5lnie. gfos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie

nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie dokonanego glosowania, Rada

Miasta Wtoclawek podjqla uchwalq w sprawie przyjqcia planu nadzoru nad 2lobkami,
klubami dzieciqcymi oraz dziennymi opiekunami.

Uchwaia - zalqcznik do protokolu.

Ad. 5
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia
Wloclawek za 2OL7 rok".

,,Oceny zasob6w pomocy spolecznej w mieScie
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Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Pan Piotr Grudziriski Dyrektor Miejskiego Oirodka
Pomocy Rodzinie we Wloctawku, informujqc, ie zgodnie z art. 16 a ustawy z dnia 12 marca

2004r. o pomocy spolecznej gmina, powiat isamorzqd wojew6dztwa jest zobowiqzana do
przygotowania corocznie oceny zasob6w pomocy spolecznej. Organ wykonawczy jednostki

samorzqdu terytorialnego przedstawia co roku do dnia 30 kwietnia odpowiednio radzie
gminy, radzie powiatu, a do dnia 30 czerwca sejmikowi samorzqdu woiew6dztwa wla(ciwej
jednostki samorzqdu terytorialnego ocenq. Ocena wraz z rekomendacjamijest podstawE do
planowania bud2etu na rok nastqpny. Ocena zasob6w pomocy spolecznej obejmuje w
szcze96lno6ci infrastrukturq, kadrq, organizacje pozarzqdowe i naklady finansowe na

zadania pomocy spofecznej bez wzglqdu na podmiot je finansujqcy irealizujqcy. Ocena

zasob6w pomocy spolecznej obejmuje takie osoby irodziny korzystajEce z pomocy

spotecznej, rodzaje ich problem6w oraz ich rozklad iloSciowy.

Opinia Komisii Statei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia ,,Ocenv zasob6w pomocy spoiecznej w mie6cie

Wloclawek za 2OL7 rok" rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spofecznej. opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy
Komisji radny Tomasz Nagala,

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjg nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabrata radna Olsa Krut-Horonziak. ,,Chcialam tylko gwoli pewnej informacji
nawiqzujqcej do poprzedniej rozmowy, Pana Prezydenta nie ma, ale dotyczy to wlaSnie

mieszkad i jaka jest na dzieri dzisiejszy statystyka. Ot62 liczba mieszkai komunalnych w
zasobach gminy to jest ok. 4500, natomiast wniosk6w, kt6re zostaly zloione na mieszkania
komunalne to jest na dzieri dzisiejszy 163, natomiast perspektywa dwuletnia czy kole.lna jest

tutaj zaplanowana na 50-60. Natomiast, ieby nie mylii, mieszkania komunalne sq

wyr62nione tak jak klasyfikacja GUS, liczba mieszkari socjalnych, kt6re sq w zasobach gminy
tj.332 i perspektywa 390, natomiast liczba oczekujqcych jest kilkakrotnie wyisza ani2eli na

mieszkania komunalne. Jeszcze raz powt6rze sto kilkadziesiqt w stosunku do blisko 700
oczekujqcych na mieszkania socjalne, dziqkujq." (wypowiedi doslowna).

Po wyczerpaniu gfos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie
przyjQcie projektu uchwafy w sprawie przyjqcia ,,Oceny zasob6w pomocy spoiecznej w
mieicie Wloclawek za 2017 rok".
W wvniku etosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za przvieciem ww. oroiektu
uchwafv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, slos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie

nie stwierdzono.

Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie
dokonanego gtosowania uchwala w sprawie przyjecia ,,Oceny zasob6w pomocy spolecznej w
mieicie Wfocfawekza 2Ot7 rok" zostafa przyjeta przez RadQ Miasta Wlocfawek.

Uchwala - zalqcznik do protokotu,
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Ad.6
Projekt uchwaty w sprawie okreSlenia sezonu kqpielowego oraz wykazu kqpielisk na

terenie Gminy Miasto Wloclawek w roku 2018.

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal Pan Lukasz Pszcz6lkowski Dyrektor Biura

Sportu i Turystyki informujqc, ie Art. 37 ust.1 ustawy z dnia 20 lipca 2077 r. Prawo wodne
nalo2yl na gming obowiqzek podjqcia uchwaty bqdqcej aktem prawa miejscowego, corocznie
do dnia 20 maja okreilajqcej sezon kqpielowy, kt6ry obe.lmuje okres miqdzy 1 czerwca a 30

wrzeinia. Rada gminy okreila w drodze uchwaly corocznie do dnia 20 maja wykaz kqpielisk
organizowanych przez gminq. Wniosek o ujqcie w wykazie kqpielisk sklada organizator
kqpieliska w terminie do 31 grudnia roku poprzedzajqcego sezon kqpielowy. Dyrektor
Oirodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku wystqpil z wnioskiem o umieszczenie w wykazie

kqpieliska strzezonego nad jeziorem Czarnym od l lipca 2018 r. do 31 sierpnia 2018 r.

Zwa2ywszy na powy2sze, podjqcie uchwaty w sprawie okreSlenia sezonu kqpielowego oraz

wykazu kqpielisk jest uzasadn ione.

Ooinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie okrellenia sezonu kqpielowego oraz wykazu kqpielisk na terenie
Gminy Miasto Wioctawek w roku 2018 rozpatrzyla oraz pozvtywnie zaopiniowata Komisja

Kultury i Sportu. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

rad nv Da riusz Jaworski.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta Rafat Sobolewski
poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie okreilenia sezonu

kqpielowego oraz wykazu kqpielisk na terenie Gminy Miasto Wiociawek w roku 2018.

W wvniku slosowania przeorowadzonego z udzialem 19 radnvch za oodieciem uchwalv
wszvscv radni opowiedzieli sie iednomv5lnie, glos6w orzeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie

nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala w sprawie okre(lenia sezonu kqpielowego oraz wykazu kqpielisk na terenie Gminv
Miasto Wloclawek w roku 2018 zostala podjeta przez RadQ Miasta w zaproponowanym
brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokofu.

Ad.7
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie okre6lenia szczegrilowych warunk6w,
form i zakresu przyznawania stypendium Prezydenta Miasta Wloclawek dla uzdolnionych
uczni6w szkril z terenu miasta Wloclawek.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonala Pani Agnieszka Bialopiotrowicz - Dyrektor
Wydziatu Edukacji informujqc, i2 uchwalq zmieniajEcE uchwatg w sprawie okreSlenia
szczeg6lowych warunk6w, form i zakresu przyznania stypendium Prezydenta Miasta
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Wloctawek dla uzdolnionych uczni6w z terenu miasta Wloctawek podejmuje siq w zwiqzku z

przyjqciem Programu wspierania edukacji uzdolnionych uczni6w z terenu miasta Wtoclawek.
W zwiqzku z reformq szkolnictwa szeicioletnie szkoty podstawowe staty siq ofmioletnimi
szkolami podstawowymi, dlatego w wyiej cytowanej uchwale naleiy zmienii w 5 1 przedzial

klasowy (dla uczni6w szk6l podstawowych - klas V-Vl na dla uczni6w szk6l podstawowych-
klas V-Vlll), a gimnazja zostaly wiqczone do szk6l podstawowych i funkcjonujq jako klasy
gimnazjalne do 2019r.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalg w sprawie okreslenia szczeg6towych warunk6w, form
izakresu przyznawania stypendium Prezydenta Miasta Wtociawek dla uzdolnionych uczniow
szk6f z terenu miasta Wtoclawek rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Edukacji, kt6rq przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie okre6lenia
szczeg6iowych warunk6w, form i zakresu przyznawania stypendium Prezydenta Miasta
Wfocfawek dla uzdolnionvch uczni6w szk6l z terenu miasta Wloctawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku glosow

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gfosowania,
uchwala zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwafy w sprawie wylqczenia z Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego
we Wlocfawku Szkoty Policealnej dla Mlodzieiy i likwidacji Szkoty Policealnej dla
Mlodzieiy wchodzqcej w sklad Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we
Wloclawku, dla kt6rel organem prowadzqcym jest Miasto Wlocfawek.

Ad,9
Projekt uchwaly w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6f Chemicznych im. Marii
Sklodowskiej-Curie we Wloclawku Szkoty Policealnej dla Doroslych nr X i likwidacji Szkoly
Policealnej dla Doroslych nr l wchodzqcej w skfad Zespolu Szkril Chemicznych im. Marii
Sklodowskiej-Curie we Wloclawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto
Wfocfawek.
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Ad.10
Projekt uchwaly w sprawie wyfqczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we
Wloclawku Szkoty Podstawowej i likwidacji Szkoly Podstawowej Specjalnej wchodzqcej w
sklad Zespofu Szkril nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wfocfawku, dla kt6rej organem
prowadzqcym jest Miasto Wfoclawek.

Wprowadzenia do bloku projekt6w uchwai wskazanych w pkt. 8, pkt. I i w pkt. 10 dokonata
Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani Agnieszka Bialopiotrowicz, kt6ra poinformowala, ie
podjqcie wskazanych uchwal spowoduje, i2 nastqpi dostosowanie stanu faktycznego do
stanu prawnego szk6l, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek.
Likwidacja wymienionych w powyiszych uchwalach szk6l wynika z art. 91 ust. 1 z dnia 14
grudnia 2016r. - Prawo oiwiatowe, kt6ry okreSla, 2e w zesp6l szk6l mo2na polaczyi tylko
szkofy 16inych typ6w.

Opinie Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie wylaczenia z Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego
we Wloclawku Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy ilikwidacji Szkoly Policealnej dla Mtodzieiy
wchodzqcej w sklad Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego we Wloclawku, dla
kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wtoctawek jednomy6lnie pozytywnie
zaopiniowala Komisja Edukacji. Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta
Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Takze projekt uchwaly w sprawie wytqczenia z Zespolu Szk6l Chemicznych im. Marii
Sklodowskiej-Cu rie we Wloclawku Szkoly Policealnej dla Doros.lych nr 1i likwidacji Szkoly
Policealnej dla Dorostych nr l wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6l Chemicznych im. Marii
Sklodowskiej-Cu rie we Wloclawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek
jednomySlnie pozytywnie zaopiniowata Komisja Edukacji. Opiniq w tej sprawie przedstawila
Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

R6wniei projekt uchwaly w sprawie wylEczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii
Grzegorzewskiej we Wloclawku Szkoly Podstawowej i likwidacji Szkoly Podstawowej
Specjalnej wchodzqcej w sklad Zespotu Szk6f nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wtoclawr<u,
dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wtoctawek jednomySlnie pozytywnie
zaopiniowala Komisja Edukacji. Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta
Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie wylqczenia z Centrum Ksztatcenia Zawodowego i Ustawicznego
we Wloclawku Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy ilikwidacji Szkoly Policealnej dla Mlodzieiy
wchodzqcej w sklad Centrum Ksztatcenia Zawodowego iUstawicznego we Wfocfawku, dla
kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wtoclawek.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 22 radnvch za podieciem uchwatv

radni opowiedzieli sie iednomv(lnie. orzv braku glos6w przeciwnvch oraz braku sios6w
wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zatqcznik do protokolu.

Kolejno Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w
sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6t Chemicznych im. Marii Sklodowskiej-Curie we

Wloclawku Szkoiy Policealnej dla Doroslych nr l ilikwidacji Szkoly Policealnej dla Doroslych

nr l wchodzqcej w sklad Zespolu Szk6l Chemicznych im. Marii Sklodowskiej-Cu rie we

Wtoclawku, dla kt6rej organem prowadzacym jest Miasto Wloclawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku gtos6w

wstrzVm u iacVch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala podjeta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zaiqcznik do protokolu.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly
w sprawie wyfqczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wloclawku Szkoly

Podstawowej ilikwidacji Szkofy Podstawowej Specjalnej wchodzqcej w sktad Zespotu Szk6l

nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wloclawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto
Wioclawek.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku gtos6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego gtosowania,

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafy - zalqcznik do protokolu.

Ad.11
Projekt uchwaly w sprawie obwod6w gfosowania.

Wprowadzenia do projektu uchwafy dokonala Dyrektor Biura Rady Miasta Pani Malgorzata
Feliniak informujqc, 2e zgodnie z arl. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie
niekt6rych ustaw w celu zwiqkszenia udzialu obywateli w procesie wybierania,
funkcjonowania i kontrolowania niekt6rych organ6w publicznych rady gmin zobowiqzane sq

do dokonania podzialu gminy na state obwody glosowania oraz ustalenia ich numer6w,
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w terminie 1 miesiaca od dnia podzialu
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gminy na okrqgi wyborcze. Rada Miasta Wtoclawek dokonala podziatu na okrqgi wyborcze,
podejmujqc Uchwalq Nr XL/19/2018 z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie okrqg6w
wyborczych. Rada gminy dokonuje podzialu w drodze uchwaly na wniosek prezydenta

miasta - art. 12 I 2 ustawy z dnia 5 stycznia 2OI1 (. - Kodeks wyborczy. Je2eli rada gminy nie

dokona podzialu gminy na stale obwody gtosowania w wyznaczonym terminie, podzialu

dokona komisarz wyborczy w terminie 14 dni od dnia upfywu danego terminu. Obwody
glosowania tworzy siQ w celu przeprowadzenia giosowania w wyborach powszechnych oraz

w wyborach przeprowadzonych w trakcie kadencji organ6w przedstawicielskich. Obw6d
glosowania stanowi obszar dzialania jednej obwodowej komisji wyborczej
przeprowadzajqcej glosowanie w jednym lokalu wyborczym. Przedto2ony Wysokiej Radzie

projekt uchwaty w sprawie obwod6w glosowania ustala ich numery, granice oraz siedziby
obwodowych komisji wyborczych. W proponowanym podziale miasta Wloclawek na

obwody giosowania utrzymano generalnq zasadq wynikajacE z art. 12 5 3 Kodeksu

wyborczego,2e o wielkoici obwodu glosowania decyduje liczba mieszkaic6w nim objqta.
Staly obw6d glosowania powinien obejmowai od 500 do 4000 mieszkaric6w. W ramach

zmian wynikajqcych z usytuowania, kt6re zmierzajq do racjonalizac.ii, proponuje siq

wlqczenie ulic: Nad Zalewem i Uskok, kt6re znajdowaly siq w granicach obwodu glosowania

nr 14 do granic obwodu glosowania ff 25 oraz ulicy Brzegowej, kt6ra znajdowala siq w
granicach obwodu glosowania fi 24, do granic obwodu glosowania nr 25. Ponadto

uwzglqdniajqc wnioski wyborc6w dokonano przesuniqcia ul. Celulozowej z granic obwodu
glosowania nr 14 do granic obwodu glosowania nr 17. W proponowanvm podziale

uwzglqdniono r6wniei dyspozycjQ art. 186 S l Kodeksu wyborczego, kt6ry okre6la, ie w
ka2dej gminie co najmniej pofowa lokali obwodowych komisji wyborczych powinna byi
dostosowana do potrzeb wyborc6w niepelnosprawnych. Powyisze spowodowalo
wprowadzenie zmian, kt6re przedstawiajq siq nastqpujqco:

siedzibq obwodowej komisji wyborczej w obwodzie glosowania nr 8 zlokalizowanej w
Miejskim OSrodku Pomocy Rodzinie przy ul. Ogniowej 8/10 przenosi siq do Centrum
Kultury Browar B przy ul. tqgskiej 28;

siedzibq obwodowej komisji wyborczej w obwodzie gfosowania nr 9 zlokalizowanej
w Gimnazjum Nr 14 przy Placu Staszica 1 przenosi siq do Zakfadu Aktywno6ci
Zawodowej przy ul. Lqgskiej 20;

siedzibq obwodowej komisji wyborczej w obwodzie gtosowania nr L6 zlokalizowanej

w tymczasowej siedzibie lll Liceum Og6lnoksztafcqcego im. Marii Konopnickiej przy

ul. Leinej 27 przenosi sig do Stadionu Miejskiego OS|R przy ul. Leinej 53A;

siedzibq obwodowej komisji wyborcze.j w obwodzie gtosowania nr
w Szkole Podstawowej Nr 12 przy ul. Wiejskiej 29 przenosi siq

Muzycznych przy ul. Wiejskiej 29;

siedzibq obwodowej komisji wyborczej w obwodzie glosowania nr
w Sp6ldzielni Mieszkaniowe.j ,,Potudnie" przy ul. Broniewskiego
Przedszkola Publicznego Nr 30 przy ul. Kaliskiej 85;

32 zlokalizowanej
do Zespolu Szk6l

36 zlokalizowanej
7 przenosi sie do
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siedzibe obwodowej komisji wyborczej w obwodzie glosowania nr
w Sp6tdzielni Mieszkaniowej ,,Poludnie" przy ul. Broniewskiego
Przedszkola Publicznego Nr 32 przy ul. Kaliskiej 108;

37 zlokalizowanej
7 przenosi siq do

siedzibq obwodowej komisji wyborczej w obwodzie glosowania nr 55 zlokalizowanej
w ll Liceum 096lnoksztalcqcym przy ul. Uroczej 3 przenosi sig do Przedszkola

Publicznego Nr 25 przy ul. Rajskiej 1;

- siedzibg obwodowej komisji wyborcze.j w obwodzie glosowania nr 63 zlokalizowanej
w O(rodku Szkolenia Zawodowego przy ul. Inowroclawskie.j 10 przenosi do

Wloclawskiego Inkubatora Innowacji i Przedsiqbiorczofci przy ul. Torudskiej 148.

Ponadto z uwagi na likwidacjq Gimnazjum Nr 9 przy ul. Wojska Polskiego 27 ulega zmianie
siedziba obwodowej komisji wyborczej obwodu glosowania nr 1, na Zesp6t Szk6t

096lnoksztalcqcych przy ul. Mickiewicza 5. Wskazai nale2y r6wnie2, ii w zwiazku z

wdroieniem reformy systemu o6wiaty ulegly zmianie nazwy szk6t, na terenie kt6rych
zlokalizowane sq siedziby obwodowych komisji wyborczych. Relacje miqdzy obwodami
glosowania, a okrqgami wyborczymi przedstawia tabela stanowiqca zalqcznik do
uzasadnienia. Przedlo2ony projekt podzialu miasta na obwody gfosowania podany byt do
publicznej wiadomo6ci poprzez zamieszczenie jego tre5ci wraz z uzasadnieniem w Biuletynie
Informacji Publicznej.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Projekt uchwaly w sprawie obwod6w glosowania rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie
zaopiniowala Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawila

Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawiowska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e otwiera dyskus.jq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszei do udziafu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie obwod6w giosowania.

W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za podieciem uchwafv
radni opowiedzieli sie iednomvilnie, przv braku glos6w przeciwnvch oraz braku gios6w

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczacy Rady Miasta poinformowat,
uchwaia w sprawie obwod6w gfosowania
zaproponowanVm brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

2e w rezultacie dokonanego giosowania,

zostala podjeta przez Radq Miasta w
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Ad, 12

Projekt uchwaly w sprawie powolania komisji dorainej do opracowania projektu zmian do
Statutu Miasta Wlocfawek.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowat, 2e zgodnie z 5 93 ust. 1

Statutu Miasta Wloclawek do wykonywania okre(lonych zadai Rada powofuje komisjq
dorainq. Przedmiotem pracy komisji dorainej bqdzie dokonanie analizy unormowa6
statutowych w zakresie wewnQtrznej organizacji samorzqdu oraz przygotowanie propozycji
zmian dostosowujqcych zapisy do uregulowari wynikajqcych z ustawy z dnia 11 stycznia
2018 r. o zmianie niekt6rych ustaw w celu zwiqkszenia udzialu obywateli w procesie
wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niekt6rych organ6w publicznych. Biorqc
powyisze pod uwagq, proszq WysokA Radq o powolanie wnioskowanej komisji.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Porzqdku Prawnego i

Publicznego. OpiniQ w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna
Mariola Gawtowska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem oraz zwr6cif siq do radnych o zgtaszanie kandydatur do pracy w Komisji
Dora2nei.

W dvskusii udziaf wzieli:
Gtos zabraf radnv Krzvsztof Kowalski, kt6ry w imieniu Klubu Radnych PIS zglosil do pracy w
Komisji dorainej kandydaturq radnego Janusza Dqbczyriskiego oraz kandydaturq radnego
Dariusza Jaworskiego.
Nasteonie glos zabrata radna Katarzvna Zarebska, kt6ra w imieniu Klubu Radnych PO zglosita
kandydaturQ radnej Ewy Szczepadskiej do pracy w Komisji dorainej.
Glos zabral radnv Damian Chelminiak, kt6ry w imieniu Klubu Radnych SLD zglosil do pracy w
Komisji doralnej kandydaturq radnego Jaroslawa Hupalo.
Natomiast Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Dariusz Wesolowski w imieniu Radnych
Niezale2nych zgtosil do pracy w Komisji dorainej kandydaturq radnego Rafala
Sobolewskiego.
Po wyczerpaniu listy zgloszeri i wyra2eniu zgody na prace w Komisji przez wskazanych
kandydat6w Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu
uchwaly w sprawie powolania komisji dorainej do opracowania projektu zmian do Statutu
Miasta Wiociawek w skiadzie: radny Janusz Dqbczyriski, radny Jaroslaw Hupalo, radny
Dariusz Jaworski, radny Rafal Sobolewski, radna Ewa Szczepaiska.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziatem 22 radnvch za orzvieciem ww. proiektu
uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvjlnie, gios6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie
nie stwierdzono.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e w rezultacie
dokonanego gfosowania projekt uchwaly w sprawie powotania komisji doralnej do
opracowania projektu zmian do Statutu Miasta Wloclawek zostat przyjQty przez Radq Miasta
Wfocfawek w zaproponowanym brzmieniu.
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Uchwata - zalqcznik do protokolu.

Ad. 13

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Interpelacje, wnioski i zap6ania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
takie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Janusz

Dqbczytiski, radna Mariola Gawlowska, radny Jaroslaw Hupalo, radny Dariusz Jaworski,
radny J6zef Mazierski oraz radny Dariusz Wesolowski.
Interpelacje zloione przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta
przekazuje niezwlocznie adresatowi.
Odpowiedzi na zgfoszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo
upowainione osoby w terminie 14 dni - Przewod niczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgtoszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sE w
Biuletynie lnformacji Publicznei Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postgpowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wfocfawek.

Ad. 14
Informacje i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad PrzewodniczEcy Rady Miasta przypomnial radnym o
obowiqzku sktadania oSwiadczeh majqtkowych za rok 2077 . O6wiadczenie majqtkowe wraz z

kopiQ swojego zeznania o wysokolci osiqgniqtego dochodu w roku podatkowym za rok
poprzedni naleiy zloiyi w dw6ch egzemplarzach w terminie do dnia 30 kwietnia 2018 roku
do Biura Rady Miasta.

Ad,15
Zamkniqcie obrad.
Przewodniczacy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski dziqkujqc wszystkim za udzial w

obradach poinformowal,2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XLll

sesji Rady Miasta Wtoctawek w dniu 17 kwietnia 2018r.

Za koriczen ie obrad godz.1139

OBRADOM PRZEWODNICZYT

pArat sdborrwsrr\ ,4-4r.
PRZEWODNTCZACY

RADY MIASTAI WIOCTAWEK
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Radny Henryk Mielczarczyk .................... \..../.. n
v

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XLll sesji Rady Miasta Wloclawek.

2. Lista os6b uczestniczqcych w XLll sesji Rady Miasta Wioclawek.

3.

A

5.

o.

7.

Uchwala Nr XLll/2512018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie
lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytk6w.

Uchwala Nr XLll/26l2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie przyjqcia planu nadzoru nad 2lobkami, klubami dzieciqcymi oraz
dziennymi opiekunami.

Uchwala Nr XLll/z7 /2OI8 RadV Miasta Wloctawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie przyjqcia ,,Oceny zasob6w pomocy spofecznej w miedcie Wioclawek za

2077 rok".

Uchwala Nr XLll/2812018 Rady Miasta Wloctawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie okreSlenia sezonu kqpielowego oraz wykazu kqpielisk na terenie Gminy
Miasto Wfoclawek w roku 2018.

Uchwala Nr XLll/29/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia !7 kwietnia 2018r.
zmieniajqca uchwalq w sprawie okreSlenia szczeg6lowych warunk6w, form i zakresu
przyznawania stypendium Prezydenta Miasta Wloclawek dla uzdolnionych uczni5w
szk6f z terenu miasta Wfoctawek.

Uchwala Nr XLll/30/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie wytqczenia z Centrum Ksztatcenia Zawodowego i Ustawicznego we
Wfoclawku Szkoty Policealnej dla Mfodzieiy i likwidacji Szkoty Policealnej dla
Mlodzieiy wchodzqcej w sktad Centrum Ksztalcenia Zawodowego i Ustawicznego
we Wloclawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto Wloclawek.

Uchwata Nr XLll/31/2018 Rady Miasta Wloclawek z dnia 77 kwietnia 2018r.
w sprawie wylqczenia z Zespotu Szk6l Chemicznych im. Marii Skfodowskiej-Cu rie we
Wloclawku Szkoly Policealne.j dla Doroslych nr 1i likwidacji Szkoly Policealnej dla
Dorosfych nr 1 wchodzqcej w skfad Zespolu Szk6l Chemicznych im. Marii

8.

J.
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Sklodowskiej-Curie we Wloclawku, dla kt6rej organem prowadzqcym jest Miasto
Wtoctawek.

10. Uchwala Nr XLll/3212018 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 17 kwietnia 2018r.
w sprawie wylqczenia z Zespolu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wtoclawku

Szkoly Podstawowej ilikwidacji Szkoly Podstawowej Specjalnej wchodzqcej w sklad

Zespotu Szk6l nr 3 im. Marii Grzegorzewskiej we Wtoclawku, dla kt6rej organem
prowadzqcym jest Miasto Wtoclawek.

11. Uchwala Nr XLll/33/2018 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 77 kwietnia 2018r.

w sprawie obwod6w glosowania.

12. Uchwala Nr XLll/34/2018 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 17 kwietnia 2018r.

w sprawie powolania komisji doralnej do opracowania proiektu zmian do Statutu
Miasta Wloclawek.

Protok6l sporzadzila:
Jolanta Skladanowska
Glowny Specjalista BRM
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